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4.		Chcel	by	si	byť	kráľom	tohto	mesta?	Prečo:
	 - Áno, lebo by som si mohol dať vymurovať sochu.  Ľuboš 9 rokov
 - Nie, je to veľká zodpovednosť.             Peter 16 rokov
 - Nie, pre istotu.                Martin 15 rokov
 - Nie, lebo Kremnica je malé mesto.                    Ľudmila 13 rokov
 - Áno, lebo by som nemusela chodiť 
    na hudobný nástroj.         Terezka 10 rokov
 - Nie, lebo chcem byť normálny človek 
    a nerozkazovať ľuďom.         Róbert 10 rokov
 - Nie, lebo by som nechcel sedieť 
   v tróne a rozkazovať.            Patrik 10 rokov
 - Áno, chcela by som byť dobrou kráľovnou, plnila by som ľuďom  
   túžby a priania, mala by som ich rada, žilo by sa v mieri, snažila           
   by som  sa im pomáhať a naučila by som ich, že život je krásny, 
   že život je boj, že majú ho len jeden a je len ich !!!       
               Veronika 14 rokov
         

Anketu pripravila HZ

D e ň  D e t í  a  i c h  p r e D s t a v y

1. jún už každoročne patrí našim deťom, deťúrencom i tým ško-
lákom, ktorí síce celý rok odmietajú byť deťmi a hrajú sa na dospe-
lých, tento deň  však deťmi zostávajú veľmi radi. veď prečo by sa 
mali vzdať možnosti  oslavovať, byť obdarovaní drobnosťou, alebo 
aspoň v tento deň byť v centre pozornosti dospelých. to posledné je 
pre väčšinu dnešných detí možno najväčšou túžbou. Z ankety sme sa 
dozvedeli, že väčšina detí má celkom prijateľné požiadavky, aj keď sa 
medzi nimi vyskytlo pár úsmevných i nereálnych. tie reálne by sme 
im však  mohli splniť, nájsť si pre naše deti v tento deň trochu viac 
času, zájsť s nimi na prechádzku, na zmrzlinu alebo inú obľúbenú 
pochúťku, porozprávať sa s nimi a najmä ich počúvať. skúste to, 
možno sa o vašich deťoch i vás samých dozviete veľa zaujímavého.

Z ankety ku Dňu detí vyberáme:

Foto: M.Lacko

1.	 Čo	ti	ako	dieťaťu	v	našom	meste	najviac	chýba:
 - Mne v našom meste chýba radosť.        Ľuboš 9 rokov
 - Chcem, aby v našom meste bolo more.             Ľudmila 13 rokov
 - Pekný čistý park pre deti s lavičkami, kvetmi a stromami.  
                        Beátka 10 rokov
 - Disneyland a more.                                              Mirka 12 rokov
 väčšina detí na otázku reagovala tak, že im chýbajú čisté par- 
 ky, preliezačky, skate-park, cyklo-park a  predajňa s hračkami.

2.		Čo	sa	ti	ako	dieťaťu	v	našom	meste	najviac	páči:
 - Okolie (preto nechcem, aby sa zničilo), kupko.       Martina 14 rokov
 - Že je obkolesené horami a kopcami.                  Tomáš 15 rokov
 - Že je to pekné mesto, pekná príroda z zámok.        Ľubka 10 rokov
    väčšine detí sa páči jadro mesta, príroda a okolie,  
 možnosti športového vyžitia.

3.		Keby	si	mal	možnosť		byť	jeden		deň	kráľom	tohto	mesta,	čo		
	 	by		si	zmenil	v	prospech	detí	:
  - Odstavil by som všetky cesty.             Ľubomír 9 rokov
  - Aby sa deti stále nepozerali na televízor.                    Ľuboš 9 rokov
   - Všetko, čo by len chceli.             Andrej 12 rokov
   - Zničil by som školy.                                              Martin 11 rokov
    - Mohli by zostať doma s rodičmi.           Janči 15 rokov
  väčšina detí by v tento deň zavrela školu, chcela by lac-   
  nejšiu zmrzlinu  a sladkosti.
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Mestské   Zastupiteľstvo  v  kreMnici  ZasaDaLo  11. Mája  2006
z r u š i l o:
n	na základe stanoviska spoločnosti A 3 
Media, s. r. o., Kopanice č. 4, Bratislava 
IČO 35 847 247  zo dňa 10. 05. 2006 uzne-
senie MsZ č. 301/0512 zo dňa 08. 12. 2005, 
ktorým bol spoločnosti schválený prenájom 
skladov s výmerou 250 m² v areáli bývalých 
Technických služieb v Hornej Vsi,

s c h v á l i l o:
n	zmenu predmetu nájmu  firmy SWAN, 
a.s., Borská 6, 841 04 Bratislava 
pôvodný text: 
Čl.1:„Prenajímateľ prenajíma pozície pre 
umiestnenie kovovej konštrukcie o celkovej 
výmere 1,0 m2“
Čl 2:„ Cena za priestor uvedený v bode 1.1. 
sa v zmysle zákona č. 18/1996 Z.z. o ce-
nách v znení  neskorších predpisov a po 
dohode zmluvných strán stanovuje  vo výš-
ke  14.400,- Sk/rok.“
sa mení na text: 
čl.1:„Prenajímateľ prenajíma pozície pre 
umiestnenie kovovej konštrukcie o celko-
vej výmere 2,5 m2 na umiestnenie stožia-
ra s anténami a plochu o výmere 0,5m2 na 
umiestnenie dátového rozvádzača“
čl. 2: „ Cena za priestor uvedený v bode 
1.1. sa v zmysle zákona č. 18/1996 Z.z. 
o cenách v znení  neskorších predpisov 
a po dohode zmluvných strán stanovuje vo 
výške 23.800,- Sk/rok.“ ,
n	odpredaj pozemku parc. č. KN-C 87 
– záhrady s výmerou 590 m² v katastrál-
nom území Horný Turček Jurajovi Šimovi, 
038 48 Turček č. 180, za kúpnu cenu do-
hodou vo výške 8.000,- Sk, za podmienky, 
že kupujúci uhradí všetky náklady spojené 
s prevodom nehnuteľnosti,

n	miesta na uzavretie manželstva mimo 
úradne určenej miestnosti nasledovne:
-	 Kremnické Bane – amfiteáter Stred Európy
-	 Hotel Golfer v Kremnici – priľahlý exteriér 
hotela, spoločenská sála
-	 Hotel Fortuna na Skalke – altánok, spolo-
čenská sála
a poplatok za uzavretie manželstva mimo 
úradne určenej miestnosti vo výške 5.000,- Sk.
n	uzatvorenie partnerskej zmluvy medzi 
Mestom Kremnica a Psychiatrickou nemoc-
nicou prof. Matulaya Kremnica za účelom 
realizácie projektov „Vylepšenie informač-
ných a komunikačných zariadení a tvorba 
nemocničných informačných systémov 
Psychiatrickej nemocnice prof. Matulaya 
Kremnica“ a „Rekonštrukcia budov Psy-
chiatrickej nemocnice prof. Matulaya Krem-
nica“, kde účasť mesta bude formou pora-
denstva a konzultácií a bude uzatvorená na 
dobu realizácie projektov.

z o b r a l o  n a  v e d o m i e:
n	správu výberovej komisie o vyhodno-
tení ponúk na investovanie do tepelného 
hospodárstva Mesta Kremnica, v ktorej sú 
navrhnuté poradia pre vyhodnotenie jed-
notlivých alternatív; 
MsZ – s c h v á l i l o odpredaj 100 % po-
dielu spoločnosti Kremnické tepelné hospo-
dárstvo za cenu 22,000.000,- Sk v zmysle 
alt. č. 3, v ktorej bola ako najúspešnejšia 
vyhodnotená firma ILC, s.r.o.; 
MsZ – p o v e r i l o primátora mesta rokovať 
s predstaviteľmi firmy ILC, s.r.o. o detailoch 
odpredaja podielu spoločnosti Kremnické 
tepelné hospodárstva a potrebné zmluvy 
a dokumenty pred podpisom predložiť na 
schválenie mestskému zastupiteľstvu dňa 

8. 6. 2006,
n	správu o plnení rozpočtu Mesta Kremni-
ca k 31. 3. 2006
n	správu o plnení rozpočtu Mestského by-
tového podniku Kremnica k 31. 3. 2006
n	správu o plnení rozpočtu Informačného 
centra Kremnica k 31. 3. 2006
n	informáciu, že v stanovenom termíne do 
30. 04. 2006 bolo predložených dvadsať-
šesť žiadostí na odkúpenie domu  súp. č. 
1362 na Dolnej ulici v Kremnici. Podmienky 
ponukového konania splnilo dvadsaťštyri 
žiadateľov, ktorí boli  pozvaní do druhého 
kola predaja formou licitácie. Najvyššia po-
núknutá cena:  
1. Jozef Daxner, Kopernica 23, 967 01 
Kremnica  a manželka Viera Daxnerová, 
rod. Dobrotová, Králiky 130, 976 34 Tajov  
-  850.000,- Sk; 
MsZ - s c h v á l i l o odpredaj  domu súp. 
č.1362 na Dolnej ulici v Kremnici a  pozem-
ku KN-C parc.č. 830/2, zastavané plochy a 
nádvoria, o výmere 82 m2 pre Jozefa Da-
xnera, Kopernica 23,  967 01 Kremnica 
a manželku Vieru Daxnerovú, rod. Dobro-
tová, Králiky 130, 976 34 Tajov, za kúpnu 
cenu 850.000,- Sk,
n	správu o činnosti primátora mesta za 
obdobie od 3. 4. 2006 do 4. 5. 2006, kto-
rú predložil Ing. Miroslav Nárožný, primátor 
mesta Kremnica,

n e s c h v á l i l o:
n	prenájom priestorov – šatní na Ľah-
koatletickom ihrisku, za účelom zriadenia 
stolárskej dielne, pre Máriu Osvaldovú, 
Ul. J. Horvátha 905/40, 967 01  Kremnica. 

L.Ďurčová

vážení spoluobčania, 
pozývame vás na riadne zasad-

nutie Mestského zastupiteľstva 

v kremnici, ktoré sa uskutoč-

ní dňa 8. júna 2006 o 15.00 h 

v radnej sieni Mestského domu 

v kremnici. 

                                      L.Ďurčová

   Mestský úrad v kremnici oznamuje daňovníkom  dane z nehnu-
teľností, že si môžu prevziať platobné výmery na daň.
   výmery sa vydávajú na ekonomickom oddelení MsÚ v kremnici, 

kanc. č. 7 prízemie mestského úradu, v pracovných dňoch 
od 7.30 - 15.00 h a v stredu do 16.00 h.

Daňovníci,  ktorí daň ešte neuhradili, môžu tak urobiť pri prevzatí 
výmeru. splatnosť dane je 31. mája 2006.

Mestský úrad vám ďakuje za spoluprácu a ochotu 
                                           vo veciach daňových.                                                                                      

J.Lichtnerová  

Daň Z nehnuteľností 2006 - oZnaM
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  aktuáLna  téMa tepeLné hospoDárstvo v kreMnici Má investora
Mestské zastupiteľstvo na svojom zasadnutí schválilo výber 

uchádzača investora do tepelného hospodárstva. opýtali sme 
sa riaditeľky Mestského bytového podniku, ktorá je zároveň 
konateľkou kremnického tepelného hospodárstva, čo tento 
krok znamená? 

V roku 2005 bola vypracovaná koncepcia rozvoja tepelného 
hospodárstva mesta Kremnica Slovenskou energetickou 
agentúrou. Táto bola schválená Mestským zastupiteľstvom 27. 
10. 2005. Koncepcia poukázala na viacero problémových oblastí. 
Ako potrebné sa ukázalo zrekonštruovať kotolne  na Ul. J. 
Horvátha a na Bystrickej ulici s možnosťou spaľovania biomasy. 

Tiež je potrebné zrekonštruovať ost (odovzdávacie stanice 
tepla) na Štefánikovom námestí, pretože v letných mesiacoch sa 
teplá voda pre  odberateľov vyrába ohrevom elektrickou energiou, 
a tým sú náklady pomerne vysoké. Ďalším problémom je fakt, že 
Mincovňa Kremnica, š. p., ktorá je dodávateľom tepla pre tieto OST, 
má povolenie na podnikanie v tepelnej energetike platné len do konca 
roka 2006 a tak  od 1.1. 2007 nebude dodávať  teplo cez OST .

Vykurovacia sezóna 2005-2006 ukázala, že je nutné 
rekonštruovať aj rozvody tepla. V tejto sezóne sme zaznamenali 
štyri veľké poruchy v dodávke tepla. Predpokladaný investičný 
náklad uvedených akcií  je vo výške 50 mil. Pretože Mesto Kremnica 
nie je schopné  v krátkej dobe finančné prostriedky získať a použiť 
na tento účel, rozhodlo sa hľadať investora do tejto oblasti. 

Akým	spôsobom	Mesto	Kremnica	hľadalo	investora?	
Na zasadnutí MsZ 8. 12. 2005 bolo vyhlásené ponukové konanie 

pre investíciu do tepelného hospodárstva mesta Kremnica. 
Bola zriadená komisia na vyhodnotenie ponúk v zložení: Ing. 
Miroslav Nárožný, primátor mesta, Ing. Zoltán Beczányi, zástupca 
primátora, Ing. Veronika Králiková, poslankyňa MsZ, Ing. Anton 
Křivánek, vedúci oddelenia výstavby a životného prostredia MsÚ, 
Ing. Vladimíra Sitarčíková, riaditeľka Mestského bytového podniku 
v Kremici, Ing. Jozef Kováč, zástupca Slovenskej energetickej 
agentúry Banská Bystrica a Ing. Vladimír Vacho, zástupca Dexia 
banky. V stanovenom termíne predložili 5 uchádzači svoje ponuky. 
Komisiou boli  vybratí traja do druhého kola ponukového konania, 
ktorí splnili všetky podmienky. 

Mestské	zastupiteľstvo	vybralo	firmu	ILC,	s.r.o.	Aký	podiel	
si	Mesto	Kremnica	ponechá	v	spoločnosti	Kremnické	tepelné	
hospodárstvo,	s.r.o.?	

MsZ dňa 11. 5. 2006 rozhodlo o 100% odpredaji podielu Krem-
nického tepelného hospodárstva, s.r.o. Kremnica. Mesto Kremnica 
bude mať podľa návrhu firmy ILC jedno miesto v dozornej rade, 
a tým bude mať prehľad o ďalšom fungovaní spoločnosti. 

Ovplyvní	toto	rozhodnutie	cenu	tepla	v	meste	Kremnica?	Ak	
áno,	v	ktorých	častiach	mesta?	

Najskôr by som stručne vysvetlila spôsob cenotvorby tepla. 
Mesto Kremnica má jednotnú cenu, t.j. priemerná cena zo všetkých 
zdrojov tepla v meste Kremnica. Maximálnu cenu tepla schvaľuje 
na základe predloženého návrhu Úrad pre reguláciu sieťových 
odvetví. Toto schvaľovanie je rovnaké pre mestskú organizáciu 
aj pre súkromné organizácie, a preto ho nemôžu ovplyvniť. Pre 
rok 2006 má Kremnické tepelné hospodárstvo, s.r.o. cenu 551,-Sk 
(bez DPH). 

Cena tepla je zložená z dvoch zložiek: 
a) Variabilná (pohyblivá) zložka  ceny tepla  sú náklady na palivo, 

vodu, technologické hmoty a pod. 
b)  Fixná (nemenná) zložka sú stále náklady, napr. poistenie, 

revízie, odpisy, úroky z úveru. 

Investícia do zdrojov na biomasu predpokladá zníženie variabilnej 
zložky ceny tepla. V súčasnosti je schválená výška variabilnej 
zložky, 404,- Sk, z ktorej cena za zemný plyn predstavuje výšku 
390,- Sk. Z toho je zrejmé, že je potrebné hľadať iné palivá, ako sú 
zemný plyn. Nárast ceny tepla bude vo fixnej zložke, pretože každá 
investícia sa v tejto časti premietne napríklad  vo forme odpisov. 

Z toho vyplýva, že nárast ceny tepla bude, ale nebude taký 
intenzívny, ako by tomu bolo, keby sme zostali pri vykurovaní 
zemným plynom. 

O	aké	palivo	pôjde?	
Pôjde o biomasu – drevné štiepky. Toto palivo bolo zvolené najmä 

z dôvodu, že Mesto Kremnica vlastní rozsiahly lesný majetok, 
s palivom by teda nemal byť problém. 

Kedy	sa	predpokladá,	že	by	malo	k	celej	realizácii	dôjsť?
Vybratá firma vypracuje harmonogram prác podľa analýzy 

skutkového stavu. Predpokladám, že prvá investícia bude už v roku 
2006 – vybudovanie kotolne na Štefánikovom námestí. 

Nebolo	 by	 pre	 Mesto	 Kremnica	 výhodnejšie	 ponechať	
si	 v	 spoločnosti	 „kontrolný	 balík“,	 ktorý	 tvorí	 min.	 34	 %	
podielu?	Túto	otázku	sme	položili	Ing.	Zoltánovi	Beczányimu,	
zástupcovi	primátora	mesta	Kremnica.	

Komisia  zvažovala aj túto možnosť, nakoniec však odporučila 
MsZ odpredaj 100% aj z dôvodu postojov banky, ktorá požadovala 
okrem majetkového vkladu do spoločnosti  (cca 19. mil.), aj priamy 
finančný vklad (cca 10 mil.), ktorého pomernú časť (34%) by 
muselo vložiť Mesto Kremnica ako spoločník. Ďalej by sa mesto 
v budúcnosti ako spoločník muselo priamo podieľať aj na ďalších 
vyrobených investíciách. 

Prečo	 MsZ	 vybralo	 práve	 firmu	 ILC,	 s.r.o,	 ako	 víťaza	
ponukového	konania? 

Firma ILC ponúkla najvyššiu ponuku v alternatíve odpredaja 
100% spoločnosti, o ktorej rozhodlo MsZ a zároveň garantuje 
realizáciu všetkých  krokov, ktoré sú zapracované v koncepcii 
rozvoja tepelného hospodárstva Mesta Kremnica. 

Prostriedky získané z odpredaja  - 22 mil. Sk budú kapitálovým 
príjmom rozpočtu a v zmysle zákona môžu byť použité výlučne 
na investičné akcie mesta. V tomto roku budú realizované 
akcie v hodnote cca 20 mil. Sk, dofinancovanie projektu rozvoja 
cestovného ruchu (Klub Mladých Labyrint, verejné WC, Kalvária 
- kaplnky, kostolík, terasa, informačný systém mesta, pamätník 
F. Lotrinského, vykúpenie pozemkov pod parkovisko na Skalke, 
cyklotrasy v Kremnických vrchoch) a z ďalších strecha na NsP, 
kamerový systém, projektové dokumentácie pre ďalšie pripravované 
investície. 
Ako	Mesto	Kremnica	zaručí,	že	firma,	ktorá	kúpi	Kremnické	

tepelné	hospodárstvo,	s.r.o.	bude	dodávať	teplo	a	teplú	vodu	
do	domácnosti?	

Každý výrobca a dodávateľ tepla musí byť držiteľom povolenia na 
výrobu a rozvod tepla. V súčasnosti je držiteľom takéhoto povolenia 
Kremnické  tepelné hospodárstvo s.r.o., Kremnica. V mysle zákona 
o tepelnej energetike  je výrobca a dodávateľ povinný vyrábať 
a dodávať teplo v určenom čase, v určenej kvalite a prevádzkovať 
sústavu tepelných zariadení, ktoré slúžia na výrobu a distribúcia 
tepla hospodárne. 

Za rozhovor ďakujeme.                                            Redakcia KN                                 
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Akcie sú jednak v meste Kremnica a tiež na 
Skalke. 
v  kremnici sú to:
•	 rekonštrukcia klubu Labyrint
•	 informačný systém Mesta kremnica 
– oprava a dobudovanie informačného sys-
tému mesta
•	 Mestské verejné Wc – vybudovanie 
nového WC pri Barbakane
•	 Zastavenia krížovej cesty kalvária 
- oprava šiestich zastavení krížovej cesty 
– kaplniek na Kalvárii
•	 kaplnka kalvária kremnica -  obnova 
kaplnky (kostolíka)
•	 kalvária – vyhliadková terasa  - vybu-
dovanie novej vyhliadkovej terasy nad Kal-
váriou
•	 pamätník návštevy Františka Lotrin-
ského - reštaurovanie pamätníka návštevy 
cisára v roku 1751

na skalke:
•	 cyklotrasy v kremnických vrchoch 
– budú označené a bude na nich 20 dreve-
ných prístreškov so sedením (prvý prístre-
šok je už osadený pri Centre voľného času 
na Angyalovej ulici)
•	 kúpa pozemkov pre parkovisko od 
Jednotného majetkového fondu Bratislava
•	 in-line dráha s asfaltovým povrchom 
šírky 3,5 m a dĺžky 1650 m, pri ktorej bude 
uložený systém umelého zasnežovania, 
takže ju bude možné využívať aj v zime na 
bežecké lyžovanie
•	 stredisko pohybovej rekreácie – bude 
ponúkať trávnatú plochu (na mieste teraj-
šieho štadióna Bielej stopy), ihriská pre vo-
lejbal, tenis, basketbal a hádzanú
•	 nákup mechanizmov na umelé zasne-
žovanie in-line dráhy, snežné pásové vo-
zidlo (po našom ratrak) a univerzálne vo-
zidlo, ktoré bude slúžiť na opilovanie stro-
mov na lesných turistických chodníkoch, na 
kosenie plôch, na frézovanie snehu v zime 
a na čistenie komunikácií 
•	 viacúčelová hala pohybovej rekre-
ácie, ktorá poskytne priestory pre loptové 
hry vrátane tenisu, pre squash, bude tam 
fitness centrum, bowlingová dvojdráha, 
recepcia, sauny a bazén pre relaxáciu i re-
kreačné plávanie.

Prečo	do	projektu	neboli	zahrnuté	napr.	
dobudovanie	parkoviska	na	Skalke,	 re-
konštrukcia	kúpaliska	a	pod.	?	
Uvažovali sme aj o rekonštrukcii kúpaliska, 
o rekonštrukcii a využití podzemných cho-
dieb, ale aj o vybudovaní parkoviska na 
Skalke a ďalších aktivitách.  
Povinnými prílohami projektu bolo majetko-
voprávne usporiadanie pozemkov, vypra-

Mesto	 Kremnica	 v	 roku	 2005	 získalo	 grant	 vo	 výške	 120	 mil.	 Sk,	
ktorý	 je	 určený	 na	 podporu	 rozvoja	 cestovného	 ruchu.	Opýtali	 sme	
sa	 primátora	 mesta,	 na	 ktoré	 akcie	 sú	 tieto	 finančné	 prostriedky	

covaná projektová dokumentácia a právo-
platné stavebné povolenie. Po zohľadnení 
týchto podmienok a aj vzhľadom na to, že 
od vyhlásenia grantovej schémy do poda-
nia žiadosti boli len 4 mesiace, sme do pro-
jektu zahrnuli len spomínané akcie. 

V	ktorom	období	sa	budú	tieto	akcie	rea-
lizovať?
Stavby In-line dráha a Stredisko pohybo-
vej rekreácie na Skalke sa začali v máji t.r. 
a ich dokončenie je podľa zmluvy do mája 
2007. Práce sa však budú realizovať tak, 
aby zimná sezóna na Skalke nebola ohro-
zená, a aby sa mohli uskutočniť všetky plá-
nované preteky. Výstavba haly na Skalke 
má termín ukončenia január 2007. Veríme, 
že nenastanú žiadne problémy, ktoré by tie-
to termíny ohrozili.
Samozrejme, že výstavbou akcií na Skalke, 
ale aj v Kremnici, príde k určitému obme-
dzeniu obyvateľov i návštevníkov mesta, 
ale verím, že budeme spoločne tolerantní.

Pre	koho	budú	novovybudované	objekty	
slúžiť	–	len	pre	športovcov?	
Celá grantová schéma je zameraná na 
vybudovanie a rekonštrukciu infraštruktú-
ry cestovného ruchu. Ináč povedané, ide 
o vybudovanie tých zariadení, ktoré sú pre 
cestovný ruch potrebné, ktoré neprináša-
jú zisk, a ak tak len minimálny, a ktoré  vo 
veľkej miere nie sú pre podnikateľov zau-
jímavé.  To znamená, že všetko je smero-
vané na rekreačné účely, na aktivity, ktoré 
návštevníci vyhľadávajú, a kvôli ktorým sa 
im sem aj oplatí prísť. No a už dávno sme 
počuli názory, že na Skalku nie je dôvod 
prísť v lete. Vybudovaním týchto aktivít sa 
Skalka začne meniť na celoročne využíva-
né stredisko cestovného ruchu. 

Koho	vlastníctvom	budú		objekty	po	ich	
vybudovaní?	Uvažuje	Mesto	Kremnica,	
že	objekty	odpredá?	
V zmysle podpísanej zmluvy medzi Sloven-
skou agentúrou pre cestovný ruch a Mes-
tom Kremnica musia byť všetky nehnuteľ-
nosti vo vlastníctve Mesta Kremnica min. 
po dobu 15 rokov. V prípade, ak by mesto 
túto podmienku nedodržalo, muselo by vrá-
tiť poskytnutý grant vo výške 120 mil. Sk. 

Z	celého	projektu	vyplýva,	že	budovanie	
objektov	 by	 mohlo	 priniesť	 nové	 pra-
covné	príležitosti...
Na každú akciu muselo byť v zmysle záko-
na  urobené verejné obstarávanie. Ani na 
jednu akciu neprišla námietka proti priebe-
hu verejného obstarávania. Jeho výsledky 
boli kontrolované aj zo strany Slovenskej 
agentúry pre cestovný ruch a konštatova-
li, že verejné obstarávanie bolo vporiadku. 
Zoznam jednotlivých akcií a dodávateľov je  
v tabuľke.
Pracovné príležitosti sú vecou týchto dodá-

vateľov. Podľa ich vyjadrení, ale aj podľa 
skúseností z minulých rokov, určite budú 
využívať aj naše mestské organizácie či fir-
my z blízkeho okolia.
Čo sa týka stálych pracovných miest tie 
budú vytvorené hlavne na Skalke, a to 
v prevádzke haly, ale i na údržbe ihrísk, tra-
tí a pod. Počet priamo vytvorených miest 
je od 10 do 15 zamestnancov. Možno sa to 
zdá niekomu málo, ale v meste sme mali 
k 31. 3. 2006 celkom 265 nezamestnaných, 
čo je 10,2 % nezamestnanosť. Vytvorením 
10 - 15 pracovných miest klesne nezamest-
nanosť o cca 0,5 % a dostaneme sa tak 
pod 10  % nezamestnanosť.  

Očakáva	samospráva	na	Skalke	aj	akti-
vity	súkromných	investorov:	
V roku 2004 sme uskutočnili výber inves-
tora na vybudovanie nových zariadení na 
Skalke – nová zjazdovka so sedačkou, 
hotel a pod. Z dvoch prihlásených záujem-
cov bola vybraná firma COIMEX INVEST, 
a. s.  Banská Bystrica, ktorá už pripravu-
je výstavbu zjazdovky dĺžky cca 1 km so  
štvorsedačkou,  apartmánového hotela 
s kapacitou cca 120 lôžok a informačné-
ho strediska. Zároveň dokončí tento rok aj 
výstavbu vodojemu a vodovodu na Skalke. 
Tento rok bol schválený aj doplnok územ-
ného plánu obce Králiky, v ktorom je  o. i. 
uvažované aj s prepojením Králik a Skalky 
sedačkou. Kedy sa bude tento projekt reali-
zovať, zatiaľ nám nie je  známe.

Už	 dlhší	 čas	 pretrvávajú	 problémy	 pri	
parkovaní	na	Skalke.	Rozšírením	ponú-
kaných	služieb	 je	predpoklad,	že	dôjde	
k	zvýšeniu	návštevnosti.	Ako	bude	 rie-
šená	táto	otázka?	
   Pôvodne sme pripravovali aj projekt na 
vybudovanie parkoviska. Ale vzhľadom na 
to, že pozemok nie je ešte náš a vzhľadom 
na potrebu získania povolenia na odlesne-
nie a iných súhlasných stanovísk, nebolo 
možné získať stavebné povolenie na vybu-
dovanie parkoviska. Projekt parkoviska sa 
vypracuje a veríme, že v novom plánova-
com období 2007 – 2013 sa Mestu Krem-
nica podarí získať  grant aj na túto stavbu. 
Bude to náročná stavba nielen z hľadiska 
technického ale aj z hľadiska finančného. 
Takáto stavba pre cca 160 – 170 parkova-
cích miest vyjde na cca 35 – 40 mil. Sk.
Pre budúcu sezónu chceme urobiť terénne 
úpravy tak, aby sa na Skalke  dalo parko-
vať väčšiemu počtu áut.

Nie	 každý	 vlastní	 motorové	 vozidlo.	
Budú	posilnené	spoje	SAD	na	Skalku?	
   Tento vážny problém sa ešte zväčší po 
vybudovaní nových zariadení na Skalke. 
Preto už teraz hľadáme možnosti zabezpe-
čenie pravidelnej či nepravidelnej dopravy 
medzi Kremnicou a Skalkou. Rokovania 
ešte prebiehajú a o výsledku budeme ve-
rejnosť informovať.

   Na	 záver	 uvádzame	 prehľad	
jednotlivých	 akcií	 s	 uvedením	
dodávateľov,	predpokladaného	
ukončenia	ako	aj	s	nákladmi.	

roZvoj cestovného ruchu
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por. 
č.

názov akcie Dodávateľ Začatie/ukončenie rozpočtový náklad
1. kalvária- kaplnky, kostolík, vyhl. terasa L-stav, spol. s r.o.

Úzka ul. 1, 
946 57 svätý peter
 

02.05.2006 / 30.11.2006   4 198 506, 21

2. Mestské verejné Wc Michal Morvaj
stavebná firma, Štúrova 
ul. 967 01 kremnica

11.04.2006 / 17.09.2006   2 216 829, 42 

3. informačný systém mesta kremnica voX – v, spol. s r.o.
Banská cesta 816/10
967 01 kremnica

8 týždňov od prevzatia 
staveniska, najneskôr do 
30. 8. 2006

  1 564 382, 40

4. pamätník návštevy Františka Lotrinského Mgr. art. igor hovorič
Dolná ves 23
967 01 kremnica

03.04.2006 / 30.11.2006       449 800,-

5. rekonštrukcia klubu Labyrint stavmont Levice, s.r.o.
Červenej armády 6
934 01 Levice

02.05.2006 / 08.08.2006   2 482 135,60

6. cyklotrasy v kremnických vrchoch L-stav, spol. s r.o.
Úzka ul. 1, 
946 57 svätý peter

22.05.2006 / 22.06.2006      926 772,-

7. in-line dráha tiDop poprad, spol. s r.o.
partizánska 93
085 01 poprad

05. 2006 / 05. 2007 23 556 521,09

8. stredisko pohybovej rekreácie straBaG, a.s.
neresnícka cesta 3
960 01 Zvolen

05. 2006 / 05. 2007 15 886 965,-

9. viacúčelová hala pohybovej rekreácie euro-Building, a.s.
Družstevná 2
831 04 Bratislava

05. 2006 / 01. 2007 92 802 517,-  

oZnáMenie o prekrytí 
oBjektu 49/21 na DoLnej 

uLici v kreMnici (poLikLiniky)

Mestský bytový podnik v Kremnici ako 
správca objektu 49/21 na Dolnej ulici v Kremnici 
(poliklinika) oznamuje, že v 20.týždni 2006 sa 
začalo s prekrytím objektu.

Rekonštrukciu strechy vykonáva firma PR 
Querkus, s.r.o., Banská Bystrica, ktorá vyhrala 
verejnú súťaž na dodávku. Celková cena za 
prekrytie objektu je 3,6mil.Sk s DPH. V zmysle 
zmluvy o dielo bude stavba ukončená do 
štyroch týždňov. 

Prekrytie objektu 49/21 bolo nutné vykonať 
z dôvodu neustáleho zatekania strechy, čo 
spôsobovalo nemalé problémy zdravotníckym 
a iným zariadeniam na III. poschodí objektu, 
ako aj  zatekanie do elektrického vedenia. 
Zatekanie strechy spôsobilo aj statické 
narušenie balkóna. 

Ing. Vladimíra Sitarčíková.
Mestský bytový podnik v Kremnici 

oZnáMenie o vyhoDnotení 
ponukového konania 

na oDpreDaj oBjektu 1362 na 
DoLnej uLici v kreMnici

V mesiaci apríl 2006 vyšiel v Kremnických 
novinách oznam o odpredaji objektu 1362 
na Dolnej ulici v Kremnici (oproti reštaurácii 
Jeleň) s vyvolávacou cenou 200 000,- Sk. 
Do stanoveného termínu bolo doručených 
26 žiadostí, z ktorých 2 boli vylúčené pre 
nesplnenie podmienok. 

Ostatní žiadatelia boli prizvaní do druhého 
kola predaja formou licitácie s tým, že licitovať 
sa začalo vo výške 450 000,- Sk, pretože táto 
cena bola z ponukových cien najvyššia. 

Druhé kolo predaja sa konalo z toho dôvodu, 
že uchádzači v žiadostiach uvádzali, že sú 
ochotní odkúpiť objekt za  vyššiu cenu ako 
bude najvyššia ponúknutá. 

Na licitácii uchádzači podali celkom 21. 
cenových ponúk. Najvyššiu ponuku kúpnej 
ceny vo výške 850 000,- Sk ponúkol pán Jozef 
Daxner. 

Mestské zastupiteľstvo v Kremnici dňa 
11.5.2006 schválilo odpredaj objektu 1362 na 
Dolnej ulici v Kremnici pre pána Jozefa Daxnera 
za cenu 850 000,- Sk. 

Ing. Vladimíra Sitarčíková
Mestský bytový podnik v Kremnici

   V roku 2005 po dohode Združenia Kalvá-
ria s Mestom Kremnica boli projekty obnova 
kostola sv. Kríža, ďalších 6 kaplniek Krížo-
vej cesty a vyhliadková terasa zahrnuté do 
projektu žiadosti o poskytnutie finančných 
prostriedkov zo štruktuálnych fondov Eu-
rópskej únie podaného Mestom Kremnica. 
Žiadosť bola úspešná a Mesto zabezpečuje v roku 
2006 realizáciu uvedených projektov na Kalvárii.  
     Pôvodne bolo v roku 1734 postavených 7 
kaplniek. Kedy boli dostavané ďalšie kaplnky 
pri ich obnovách v rokoch 1748, 1804, 1898 
nie je zaznamenané, ale v roku 1898 sa uvá-
dza už 12 obnovených kaplniek, čo je i súčas-
ný stav. Zámerom združenia je dostavať úplnú 
Krížovú cestu s počtom 14 kaplniek. Dostavba 
posledných dvoch je podmienená získaním fi-
nančných prostriedkov z iných zdrojov.
     Výhliadková terasa bude vybudovaná na kopci 
za kostolom, kde je v súčasnosti postavený dreve-
ný kríž ako ukončenie Krížovej cesty. Po dohode 
Združenia Kalvária s Rímskokatolíckym farským 
úradom v Kremnici, bude tento preložený pred 
kostol sv. Kríža na Kalvárii ako súčasť osadených 
troch krížov a konanie Krížovej cesty bude do bu-
dúcna ukončené v kostole po jeho dobudovaní.

Milan Rybársky, predseda Združenia Kalvária

Po niekoľkých rokoch sa znovu Kremničania 
stretli na prvomájovej oslave sviatku práce.

Tentokrát sa organizácie ujala strana Smer 
sociálna demokracia a Združenie robotníkov 
Slovenska za podpory vedenia mesta . Žiaľ za-
mračená obloha pokropila organizátorov ako aj 
niekoľko zábavychtivých Kremničanov. Kremni-
čanov  prišiel pozdraviť aj poslanec Európskeho 
parlamentu Ing. Vladimír Maňka a poslankyňa 

Mokrý 1. máj VUC Ing. Božena Kováčová.  Žiaľ napriek veľkej 
snahe organizátorov  a dobroprajnosti sponzo-
rov okolo 16.00 hod. skončilo podujatie závereč-
ným tanečným kolom skupina Rádius, ktorá sa 
snažila spríjemniť uplakaný sviatok práce.

Dovoľte mi poďakovať nasledovným 
sponzorom – firme Grotto, elektrospotrebiče 
-  Martin varhaňovský,  t –mobile p. sekaj, 
poľovnícka reštaurácia silvánus, Mgr. ján 
vaško poslanec Mestského zastupiteľstva,  

pneuservis  p. přibyl, servis elektroniky 
p. vojtek, rybárska reštaurácia p. stanček, 
p. Michalková s manželom, Zooprodukt  
p. Bajs, Štefan Drozd – súkrodev, p. jozef 
schwarz – ovocie zelenina, p. Danka Bezá-
ková, p. Golhová,  p. tibor Ferenčík – chata 
na skalke.

Ešte raz  ďakujem sponzorom a verím, že svoje 
srdce budú mať otvorené aj budúci 1. máj 2007.   
                                                     Norbert Boldiš

BuDe v roku 2006 
krížová cesta ÚpLná ?
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V júni prichádzajú teplejšie dni, ktoré vy-
tvárajú na pôde prísušok, preto treba všetky 
plodiny zalievať. Zálievku je dobré obohatiť 
o živiny, ktorými podporujeme zdravotný 
stav rastlín a sú dôležité i pre zabezpečenie 
budúcoročnej úrody. Zálievku, ktorou rastli-
ny  prihnojujeme si môžeme pripraviť tým, 
že do stolitrového suda naplneného vodou 
dáme rozpustiť 1 kilogram granulovaného 
hnojiva NPK, CERERIT alebo SLOVCERIT. 
Takto pripravenú zálievku riedime pome-
rom 1 : 10 t.j. 1 liter pripravenej zálievky 
zriedime s 10 litrami vody a polievame vy-
sadené priesady, jahody, ostatné rastliny a 
výhodná je i pre zalievanie ríbezlí, egrešov 
a ovocných stromov. Rastliny zalievame 
zavčasu ráno alebo neskoršie večer, nikdy 
nie za plného slnka. Nevyhnutnosťou na 
zabránenie vytvárania prísušku je  pôdu 
kypriť a najmä odburiňovať. V tomto období 
začíname i s kosením trávnikov. Trávu, ale 
i ďalšie odpady so záhrady a z domácnosti 
je nevyhnutné kompostovať, čím si zabez-
pečíme lacný zdroj organického hnojiva pre 
naše záhradky. 

Počas vegetácie je potrebné sledovať 
zdravotný stav pestovanej zeleniny a ovo-
cia. V prípade potreby je nutné vykonať i 
chemické ošetrenie zeleniny a ovocia pod-
ľa signalizácie. Potrebná je predovšetkým 
ochrana proti obaľovačovi jablčnému a 

slivkovému, proti húseniciam a iným škod-
com. Pri väčšom nálete treba robiť ochranu 
proti vrtivke čerešňovej. Vhodné je použitie 
feromónových a optických lapačov na sig-
nalizáciu výskytu a ničenie škodcov. Okrem 
feromónových lapačov sa pri záhradných 
kultúrach využívajú aj rôzne lepové doštič-
ky. Žlté lepové doštičky sa používajú na sle-
dovanie začiatku výletu a intenzity náletu 
vrtivky čerešňovej, biele lepové doštičky sa 
používajú za účelom zistenia náletu piliarky 
slivkovej a piliarky jablčnej. Liečebné postu-
py sa odporúča použiť len v nevyhnutných 
prípadoch. Pri použití chemických príprav-
kov na ochranu rastlín treba dodržiavať 
všetky hygienické zásady a predpisy.

Na stromoch jabloní a hrušiek s bohatou 
násadou robíme ručnú prebierku plodov 
v čase, keď majú priemer okolo 15 milimet-
rov. Medzi jednotlivými plodmi nechávame 
odstup 100 až 120 milimetrov a u veľkoplo-
dých odrôd až 150 milimetrov. Včasná pre-
bierka plodov najmä po júnovom opadaní 
zlepšuje výrazne veľkosť i kvalitu ovocia 
a súčasne podporí diferenciáciu kvetných 
pukov pre budúci rok. Prebierka plodov vý-
razne vplýva na obmedzenie striedavého 
rodenia.

V júni začíname zberať už prvé drobné 
ovocie. Jahody sú po zime prvým čerstvým 
ovocím v roku, sú dietetickým ovocím a 

jedným z najobľúbenejších druhov ovocia. 
Možno ich pestovať vo všetkých polohách 
a pôdach a aj vo vyšších nadmorských 
výškach. Význam jahôd spočíva v tom, že 
urýchľujú látkovú výmenu a dodávajú vita-
míny E a C, ktoré viažu voľné radikály. Sú 
tradičným diuretikom a prinášajú úľavu pri 
reumatizme a dne. Obsahujú mangán, kto-
rý účinkuje ako afrodiziakum. Plody jahôd 
sú mimoriadne vhodné na konzervovanie 
i mrazenie. Zmrazujeme len zrelé a tvrdé 
plody. Ak chceme dosiahnuť, aby jahody po 
rozmrazení neboli príliš mäkké, zmrazuje-
me ich nasucho, bez cukru. Odstopkované 
plody umyjeme pod tečúcou vodou, osuší-
me ich, dáme ich predmraziť na podnos, po 
predmrazení ich vsypeme do mikroténové-
ho vrecka a uložíme do mrazničky. Jahody, 
ktoré chceme použiť na prípravu múčnikov 
je vhodné zmrazovať s cukrom. Po odstop-
kovaní, umytí a osušení jahôd  pridáme na  
1 kilogram   300 až 350 g cukru a 1 čajovú 
lyžičku kyseliny citrónovej. Mraziť sa dá aj 
jahodový pretlak. Na 1 kilogram rozmixova-
ných jahôd pridáme 350 až 400 g cukru, 
jednu čajovú lyžičku kyseliny citrónovej. 
Zmesou jahôd s cukrom naplníme plastové 
poháriky asi 1 cm pod vrchný okraj, pohá-
riky uzavrieme a jahodovú zmes necháme 
v mrazničke zmraziť. Želám Vám pri konzu-
mácii jahôd dobrú chuť.                           Ing. 

ZÁHRADKA PRE RADOSŤ, ZÁHRADKA PRE ÚŽITOK

Z o  s t rá n o k 
Kre m n i c kéh o  r u m a j a Jánske zvyky v Kremnici a okolí

 Pálenie svätojánskeho ohňa má svoj pô-
vod v pohanskom sviatku letného slnovra-
tu. Táto slávnosť sa neskôr spojila s kres-
ťanským sviatkom sv. Jána Krstiteľa (24. 
jún). Jánske zvyky mali svoju tradíciu aj v 
kremnickej oblasti. Ako vyzerali v čase pred 
rokom 1945?
     V samotnej Kremnici bolo pálených via-
cero ohňov. Horná ulica mala svoju vatru na 
kopci Revolta, kam chodilo sviatok oslavo-
vať pravdepodobne najviac ľudí. Zvolenská 
dolina mala oheň pri Alžbetinej skale pod 
vrchom Štós. Samostatnú vajánku mali aj 
Veterníčania, a to na tzv. Zákľukách sme-
rom na Nevoľné. Niekoľko dní pred samot-
ným sviatkom chodievali spoločne slobodní 
mládenci a dievčence zbierať po domoch 
staré koše, „piľfasy“, metly atď., ktoré na-
pichovali na tyč.  Svoj príchod ohlasovali 
hlasným krikom. Svätojánsku vatru tvoril 
vypílený vysoký a od kôry očistený strom 
(zväčša smrek), okolo ktorého boli naukla-
dané haluze, šušky a uvedené pozbierané 
veci. Vatra sa pálievala 23. júna po zotmení 
(okolo deviatej hodiny večer). Na vrcholci 
spomenutého stromu býval vždy zavesený 
veniec a litrová fľaša pálenky. Keď bol naj-
väčší oheň, štverali sa po ňu najodvážnejší 
z prítomných. Pálené sa potom skonzumo-
valo. Po prehorení kmeňa stromu spadol 
na zem spolu s ním aj veniec. Kvietky a 
lístky z neho si dávali dievčatá pre šťastie 
pod vankúš. Pri vatre sa spievali slovenské 
(Hej, už sa na tej hore lístie červeneje, Ti-
chá noc, tmavá noc, Údolie, chatka malá, 

viaceré tangá atď.), ale aj populárne české 
pesničky. Sprievod k tancu zabezpečovali 
amatérski harmonikári (s gombíkovými har-
monikami) alebo huslisti. Kremnickí Slováci  
niekedy chodievali na vajánku aj do okoli-
tých nemeckých dedín, napr. na Kremnické 
Bane či Krahule (Blaufuss), kde sa oheň 
robieval „Pod čerešňou“ (je to v miestach 
dnešných lyžiarskych vlekov). Najdlhšie 
prebiehalo pálenie svätojánskeho ohňa na 
Revolte, kde zábava trvala až do rána (inde 
sa ľudia rozchádzali domov po dohorení 
vatry). Bývali tam aj stánky s medovníkmi 
rodiny Hauríkovcov a bufety s občerstve-
ním – čapované pivo z drevených sudov, 
víno a pálenka, ktoré zväčša zabezpečovali 
nemeckí krčmári z Kremnických Baní (trak-
tormi doťahovali svoje šiatre). V nasledujú-
cu nedeľu po sv. Jánovi sa chodilo na boho-
služby do kostola sv. Jána na Kremnických 
Baniach. Pred kostolom bývali opäť stánky 
s medovníkmi a občerstvením, ale napr. 
aj so svätými obrázkami (tie predával istý 
Sýkora z Novej Doliny v Kremnici). Dôležité 
bolo, že svätojánske sviatky neboli ovplyv-
ňované politicky. Ich priebeh sme mohli zre-
kapitulovať na základe spomienok jedného 
zo „starokremničanov“ (povolaním mincia-
ra a železničiara narodeného v Kremnici v 
roku 1920). Podľa jeho informácií  nechodili 
baníci na Jána do práce (išlo o tradíciu spo-
jenú s legendou o potrestaní baníkov, ktorí 
v ten deň pracovali).     
     Na Lúčkach sa svätojánsky sviatok ozna-
čoval v nemeckom nárečí ako G`honn`stog 

(v spisovnej nemčine Johannistag). Oheň 
tu býval pálený na rôznych miestach, najmä 
na lokalitách Kuhfreiung a na 800 metrov 
vysokej vyvýšenine Oib`scha. Niekoľko dní 
vopred zbierali zo školy uvoľnení chlapci 
materiál na prípravu vatry. 23. júna popo-
ludní umiestnili mládenci doprostred ohnis-
ka 10 – 15 metrov vysokú jedľu. Po zotme-
ní zapálili oheň. Zvláštnosťou bolo, že po 
rozhorení vatry si chlapci (Knaben) zobrali 
dvojmetrové tyče, obkrútili ich slamou a za-
pálili. Potom s nimi chodili okolo ohňa ako 
s fakľami a spievali nemeckú svätojánsku 
pieseň, ktorá bola známa medzi Nemcami 
na celom strednom Slovensku (Heut ist Jo-
hannistag, Morgen ist ein anderer Tag; Wie 
wird es /.dann wohl sein,:/ Auf Hochzeit und 
Gevatterwein (Taufe)?... Dnes je svätoján-
sky deň, zajtra bude ďalší deň; ako bude /:
dobre bude,:/ na svadbe a „krštinách“?...). 
Potom ako doznela pieseň, zapálili chlap-
ci „fakľami“ jánsky strom. Počas toho ako 
horel, hrala hudobná kapela a mladí i starí 
spievali spoločne tradičné piesne. Niekedy   
baníci odpálili neďaleko od ohňa aj dyna-
mit. Po dohorení vatry sa odobrali všetci do 
dediny. Mladíci (Burschen) a dievčatá sa 
potom stretli v niektorom z domov a oslavo-
vali a tancovali do rána. 

autor: Daniel Kianička
zdroj: Kremnický rumaj (časopis o dejinách  
a pamiatkach Kremnice, ktorý vydáva ob-
čianske združenie SOS Kremnica), ročník 
I, číslo 2, jún 2002 
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V minulom čísle Kremnických novín bol uvedený materiál „Roz-
sah	 hodnotenia	 a	 časový	 harmonogram“. Tento rozsah bol 
určený Ministerstvom životného prostredia SR (ďalej len minister-
stvo) na základe preštudovania zámeru, ktorý predložil navrhova-
teľ Tournigan Gold Corporation (ďalej len TGC) a na základe sta-
novísk, ktoré boli ministerstvu zaslané. Aj z tohto vidieť, že Vaše 
pripomienky, ktoré ste v stanoviskách uviedli, neboli „hodené do 
koša“, ale  boli vyhodnotené a po sumarizácii si ich určite nájdete 
v časti 2.2  Rozsahu hodnotenia. Okrem toho musí navrhovateľ 
splniť všetky požiadavky na obsah hodnotenia podľa prílohy č. 3 
zákona. Súčasťou materiálu sú aj požiadavky, ktoré vo svojom sta-
novisko uplatnilo Ministerstvo životného prostredia a vody Maďar-
skej republiky.

Oproti predloženému zámeru, kde bolo uvedených 5 lokalít na 
umiestnenie odkaliska, boli pre podrobné hodnotenie určené va-
rianty č. 2 (Kunešov), variant č. 4 – subvariant B (Kopernica – vý-
chod) a variant č. 5 – subvariant B (Úkladný jarok).

Taktiež boli určené varianty pre technológie úpravy. Tu treba zdô-
razniť, že na Slovensku, ktoré je členom EÚ, sa nemôžu použiť 
technológie, ktoré nie sú vyskúšané a nie sú na vysokej technolo-
gickej úrovni. Inak povedané, nemôžu sa použiť technológie, ktoré 
sa vyvíjajú a chcú sa tu len odskúšavať. 

Dôležité je, že sa do Rozsahu hodnotenia dostali aj termíny a to 
tak, ako ich navrhovateľ určil vo svojom zámere, t.j. správa o hod-
notení by mala byť predložená na ministerstvo v polovici roku 2007 
a proces posudzovania vplyvov na životné prostredie by sa mal 
ukončiť do konca roku 2007.
Aký	bude	ďalší	postup?	
Podľa zákona č. 127/1994 Z. z. o posudzovaní vplyvov na život-

né prostredie je daný aj ďalší postup a jednotlivé kroky posudzo-
vania.

V nasledujúcom kroku (ktorý práve prebieha) TGC musí spra-
covať Správu o hodnotení v určenom rozsahu a v zmysle zákona 
a doručiť ju ministerstvu. Na túto prácu si najíma rôzne odborné 
organizácie, pracoviská vysokých škôl a pod. 
Správa	o	hodnotení je najdôležitejšia časť dokumentácie o po-

sudzovaní vplyvov na životné prostredie a v jeho procese zaberá 
najpodstatnejšiu časť. Okrem už spomínaného rozsahu hodnote-
nia a zákona by tu mali byť zapracované vlastné zistenia riešiteľov 
a taktiež informácie od obyvateľov, miestnych znalcov a od miest-
nej štátnej správy v dotknutom území. Pretože správa o hodnotení 
zahŕňa informácie z rôznych oblastí, pričom je určená pre široký 
okruh obyvateľov od laikov cez odbornú verejnosť až po špeciali-
zované štátne správy a odborníkov, je žiadúce, aby správa o hod-
notení bola  spracovaná zrozumiteľne, a aby dostatočne názorne 
popisovala konkrétne vplyvy navrhovanej činnosti na životné pro-
stredie a na zdravie a pohodu obyvateľstva. Záver správy musí 
vždy vyústiť do návrhu enviromentálne najprijateľnejšieho variantu 
navrhovanej činnosti s návrhom príslušných opatrení na odstrá-
nenie alebo aspoň zmiernenie predpokladaných negatívnych vply-
vov.
Rozoslanie	správy	o	hodnotení
Ministerstvo najneskôr do troch týždňov od prijatia úplnej správy 

o hodnotení,  doručí túto správu príslušnému orgánu, povoľujúce-
mu orgánu a dotknutej obci. Ministerstvo je splnomocnené v odô-
vodnených prípadoch určiť, že vzhľadom na veľký počet dotknu-
tých obcí bude správa o hodnotení doručená len niektorým z nich 
(spravidla najviac dotknutým a pod.). V tej istej lehote doručí sprá-
vu o hodnotení dotknutým orgánom, občianskej iniciatíve a občian-
skemu združeniu, ktoré v priebehu posudzovacieho procesu navr-
hovanej činnosti vznikli.
Pripomienkovanie	správy	o	hodnotení
Dotknutá obec po prijatí správy o hodnotení informuje o tom 

verejnosť a vystaví záverečné zhrnutie na dobu jedného mesiaca 
v mieste obvyklým spôsobom a oznámi verejnosti, kde a kedy je 
možné do správy o hodnotení nahliadnuť, robiť si z nej výpisy, odpi-
sy, alebo na vlastné náklady zhotoviť kópie. Príslušné a povoľujúce 
orgány a dotknutá obec doručia svoje stanovisko ministerstvu do 8 
týždňov od doručenia správy o hodnotení. verejnosť môže do-
ručiť svoje stanoviská k správe o hodnotení ministerstvu priamo 
alebo prostredníctvom dotknutej obce (tu je iný postup ako bol pri 
návrhu) do 8 týždňov od doby zverejnenia záverečného zhrnu-
tia alebo správy o hodnotení.

Verejné	prerokovanie
Dotknutá obec spolu s navrhovateľom zabezpečí do 1 mesiaca 

od doručenia správy o hodnotení verejné prerokovanie správy 
o hodnotení. Termín a miesto verejného prerokovania oznámi 
obec verejnosti v mieste obvyklým spôsobom a prizve naň tiež 
zástupcov ministerstva, príslušného orgánu, povoľujúceho orgánu 
a dotknutých orgánov. Formu a spôsob verejného prerokovania 
stanovuje a zabezpečuje dotknutá obec v spolupráci s navrhova-
teľom. Cieľom tohto prerokovania je aj posúdenie objektívnosti zá-
verov, ktoré sú v správe o hodnotení uvedené. Podľa zákonodarcu 
verejné prerokovanie neslúži na to, aby vyriešilo podstatné spory 
nevyriešené počas posudzovania. Je skôr akýmsi čiastočným zá-
verom procesu posudzovania, ktorého cieľom je vyjadriť postoje 
verejnosti k posudzovanej činnosti. Popri verejnom prerokovávaní 
však TGC môže využiť aj iné formy práce s verejnosťou (prednáš-
ky, výstavy, osobitné rokovania s jednotlivcami a skupinami, využi-
tie masmédií a pod.). ich cieľom  je a bude získať si verejnosť 
na svoju stranu, na podporu svojho zámeru.

Dotknutá obec spolu s navrhovateľom je povinná vyhotoviť zá-
znam z verejného prerokovania,  ktorý dotknutá obec po pod-
písaní zástupcom dotknutej obce a zástupcom TGC pošle na 
ministerstvo. Súčasťou je aj prezenčná listina, prípadne zvukový 
záznam.

podľa zákona o obecnom zriadení je možné uskutočniť aj 
verejné hlasovanie, tzv. referendum obce, ktoré môže vyhlásiť 
obecné zastupiteľstvo pri rozhodovaní o dôležitých veciach 
týkajúcich sa obce, t. j. aj o enviromentálnych vplyvoch navr-
hovanej činnosti na územie obce a obyvateľov obce.

Samozrejme, že musíme počítať s tým, že navrhovateľ bude 
v tomto časovom období podávať verejnosti informácie o priateľ-
skosti projektu pre obyvateľov, o jeho neškodnosti na životné pro-
stredie, o jeho pozitívnom vplyve na zamestnanosť, o investíciách, 
ktoré poskytne mestu na jeho rozvoj, na rozvoj cestovného ruchu 
a pod. Všetky Vaše súhlasné stanoviská s týmito návrhmi budú 
súčasťou správy a budú vlastne podporou tohto projektu. Aktivity, 
ktoré teraz TGC vyvíja, nie sú protizákonné a ani nie je dôvod ich 
zakázať, ako ma o to niektorí z Vás žiadate. Ale je na Vás, ako sa 
zachováte, na koho stranu sa pridáte. Mesto Kremnica nemá za-
tiaľ ani jeden dôvod meniť svoje stanovisko, ktoré oficiálne prijalo 
a zverejnilo. Naše stanovisko podporil aj snem Únie miest Sloven-
ska, ktorý sa konal dňa 24. 3. 2006.
Spracovanie	posudku
Po doručení stanovísk k správe o hodnotení zabezpečí minister-

stvo spracovanie posudku. Výber odborníkov zabezpečuje minis-
terstvo. Posudok sa vyhodnocuje najmä:

a) úplnosť správy o hodnotení,
b) stanoviská príslušného orgánu, povoľujúceho orgánu, dot - 

 knutej obce, dotknutého orgánu, verejnosti, občianskej ini - 
 ciatívy alebo občianskeho združenia,

c) úplnosť zistenia kladných a záporných vplyvov činnosti 
 vrátane ich vzájomného pôsobenia,
d) použité metódy hodnotenia a úplnosť vstupných informácií,
e) návrh technického riešenia s ohľadom na dosiahnutý stupeň  

 poznania, ak ide o vylúčenie alebo obmedzenie znečisťova- 
 nia alebo poškodzovania životného prostredia,

f) varianty riešenia činnosti,
g) návrh opatrení a podmienok na vylúčenie alebo zníženie ne- 

 priaznivých vplyvov.
Posudok môže spracovať iba odborne spôsobilá fyzická alebo 

právnická osoba evidovaná v zozname odborne spôsobilých osôb, 
ktoré vedie ministerstvo. na vypracovaní posudku sa nemôžu 
podieľať experti, ktorí sa podieľali na vypracovaní zámeru ale-
bo správy o hodnotení. Náklady na vypracovanie posudku znáša 
TGC. Posudok slúži ministerstvu ako jeden z hlavných podkladov 
pre vypracovanie záverečného stanoviska. Posudok musí vždy ob-
sahovať návrh záverečného stanoviska.
Záverečné	stanovisko
Je konečným zhrnutím celého procesu posudzovania. Vypracuje 

ho ministerstvo v spolupráci s príslušným orgánom (v našom prípa-
de je to Ministerstvo hospodárstva SR) do jedného mesiaca odo 
dňa, kedy obdržalo posudok. Pripomienky verejnosti a ostatných 
subjektov procesu posudzovania zároveň poukazujú na mieru 
kontroverzie, ktorú navrhovaná činnosť vyvolá. Všetky doručené 

Zlatý projekt – aktuality 
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pripomienky musia byť v záverečnom stanovisku zodpovedne po-
súdené a po potrebných konzultáciách rozdelené na:

a)   nepodstatné, t. j. tie, ktoré nevyžadujú odpoveď,
b)   opodstatnené, t. j. vyžadujúce zohľadnenie vzhľadom na ich 

závažnosť resp. existenciu nových faktov, ktoré neboli brané do 
úvahy pri príprave správy o hodnotení.

V záverečnom stanovisku sa okrem celkového hodnotenia vply-
vov navrhovanej činnosti uvedie, či sa odporúča alebo neodporúča 
jej realizácia, v prípade odporúčania za akých podmienok, ako aj 
požadovaný rozsah jej sledovania a vyhodnocovania. Odporúčané 
zmeny musia byť podrobne a jasne sformulované a zdôvodnené.

Záverečné stanovisko nie je rozhodnutím v správnom konaní, 
takže nemožno podať proti nemu opravný prostriedok podľa záko-
na o správnom konaní. Ministerstvo doručí záverečné stanovisko 
všetkým zainteresovaným. Dotknutá obec záverečné stanovisko 
zverejní do 1 týždňa od doručenia v mieste obvyklým spôsobom 
a oznámi, kde a kedy je možné do neho nahliadnuť, robiť z neho 
odpisy, výpisy alebo na vlastné náklady zhotovovať kópie.
Povoľovanie	posudzovanej	činnosti
Záverečné stanovisko potrebuje TGC preto, aby mohol požia-

dať jednotlivé povoľovacie orgány o povolenie banskej činnosti, 
o stavebné povolenie na výstavbu spracovateľského závodu, ale 
aj o povolenie na vybudovanie odkalísk. Pri rozhodovaní povolení 
činnosti musí povoľujúci orgán na záverečné stanovisko prihliadať 
a v odôvodnení rozhodnutia o povolení činnosti musí uviesť do akej 
miery sa riadil záverečným stanoviskom. Tento proces sa však už 
neriadi zákonom o posudzovaní vplyvov na životné prostredie, ale 
podľa špeciálnych zákonov (napr. stavebný zákon, banský zákon, 
zákon o odpadoch atď).

Čo	na	záver?
Z uvedeného je jasné, že proces posudzovania je veľmi náročný 

proces. Vypracovanie záverečného stanoviska podľa uvedeného 
postupu bude najskôr v roku 2008. Opakujem, že nie je možné 
tento proces svojvoľne zastaviť. V súčasnej dobe je situácia taká, 
že sa musí dokončiť. 

   a ešte niekoľko upozornení:

•	 O	tom,	že	sa	s	ťažbou	začne	nie	je	rozhodnuté.	Neverte		

	 tým,	ktorí	tvrdia,	že	všetko	je	už	isté	a	ťažiť	sa	bude.

	 Nehovoria	Vám	pravdu.	

•		 Nepodceňujte	Vašu	účasť	na	verejnom	prerokovaní		 	

	 správy		o	hodnotení.	Zúčastnite	sa	ho!

•	 Využite	Vašu	možnosť	dať	vlastné	stanovisko	k	správe		

	 o	hodnotení.

•			Ak	budete	počuť	o	rôznych	sľuboch	pre	Vás,	pre	Vaše	
	 blízke	okolie,	vždy	si	dajte	uvedené	výhody	do	súvislosti	

	 s	rizikami	banskej	činnosti.

Ing. Miroslav Nárožný, primátor mesta 

V posledných dňoch sa občanom Krem-
nice a okolitých obcí dostali do schránok 
neobjednané vydania Pravdy, Nového 
Času a reklamného časopisu Žiarsko, 
v ktorých si kanadská spoločnosť plánu-
júca ťažbu zlata v Kremnici predplatila 
inzerciu. Chceli by sme zareagovať na 
tvrdenia uvádzané v týchto médiách.  

V prvom rade sa pán Walchuck – prezi-
dent Tournigan Gold Corp sťažuje, že po-
kiaľ v roku 2003 bol zámer TGC prijímaný 
pozitívne, dnes je to úplne inak. Pýtame 
sa: hovoril už vtedy, že to má byť povr-
chová ťažba s takými rozmermi, ako zve-
rejnili na konci roka 2005? Povrchovú ťaž-
bu o objeme 13 tis. t horniny denne toto 
územie jednoducho neunesie a nikoho  by 
ani len nenapadlo, že by chcel uprostred 
Európy uskutočniť niečo tak neprijateľné. 

S obľubou používa slová, že ide iba o ob-
novu ťažby zlata v Kremnici. Je to pravda 
len pokiaľ nehovoríme o množstvách. V ro-
koch 1901 - 1970 sa vyťažilo v Kremnici 7 
t zlata. Zámer TGC predpokladá povrchovú 
ťažbu, pričom sa má vyťažiť za 10 rokov 28 
- 30 t zlata, čo je 28 - 30-krát väčšia intenzita 
ťažby. Tieto dve situácie sú neporovnateľné. 

Pre porovnanie, predstavte si, že si večer 
dáte za pohárik whisky. Zrejme by to bolo 
bez  problémov. Ale skúste vypiť za večer 30 
pohárikov whisky. Skončíte buď mŕtvy alebo 
v lepšom prípade s výplachom žalúdka.

TGC tvrdí, že v prípade ťažby bude pou-
žívať najlepšie banské technológie. Ale ešte 
2.3.2006  na Ministerstve životného pro-
stredia Slovenskej republiky neboli schopní 
povedať, ktoré varianty ťažby, prístupových 
ciest, technológie odlučovania zlata, odka-
lísk atď. chcú posudzovať, teda sami neve-
deli, čo vlastne chcú realizovať. 

Rovnako musíme reagovať na vyjadre-

nie, že na odkalisko sa bude dostávať iba 
zanedbateľné množstvo škodlivín. Ale pri 
takom rozsahu ťažby, kedy sa má dostať 
na odkalisko približne 15 mil. t kalu, bude 
tých zanedbateľných trošiek dosť veľa.

Tvrdenie, že za 66 rokov prevádzky v mi-
nulom storočí nedošlo k žiadnym problé-
mom pri používaní kyanidu je pľuvancom 
do tváre občanom Kremnice a blízkej obce 
Horná Ves. Dňa  4.8.1971 došlo pri príva-
lovom daždi k preliatiu hrádze odkaliska 
a jeho vyplaveniu do Hornej Vsi. Obyva-
teľom obce v tom roku zakázali jesť zele-
ninu a ovocie zo záhrad.

V noci 2.7.1991 došlo k havárii kalovodu 
v Kremnici. Uniknutým  kalom bola zapla-
vená aj jedna záhrada a keďže obsahoval 
jedovaté látky, musela byť odvezená 0.6 m  
vrstva zeminy a nahradená novou. K tejto 
udalosti existuje aj vtedy vyhotovený znalec-
ký posudok. A to nevieme o nehodách, ktoré 
sa podarilo socialistickému režimu zatajiť.

Znovu treba zdôrazniť, že v porovnaní 
s minulosťou budú spracovávané obje-
my neporovnateľne väčšie, a tým aj rizi-
ko spojené s používaním kyanidu.    

Pán Walchuck tvrdí, že v lome sa nebude 
pracovať v trojsmennej prevádzke, ale ne-
popiera, že plánujú pracovať 350 dní v roku. 
Pri dvojsmennej prevádzke by z lomu vyšlo 
auto každých  7 minút a pri jednosmennej 
prevádzke by to bolo každé 3 - 4 minúty. 

Píše, že vysadené stromy zakryjú pohľad 
na ťažobnú jamu. 

Aj v Kanade platí príslovie, že čo oči nevi-
dia to srdce nebolí?

Ako vzor je nám podsúvané mestečko 
Eisenerz v Rakúsku s tým, že sa tam roz-
víja turizmus spolu s baňou Erzberg. Zatajil 
však skutočnosť, že za posledných 20 ro-
kov klesol v Eisenerzi   a okolí počet obyva-

teľov na tretinu. Podľa štúdie Geologického 
spolkového úradu vo Viedni s názvom So-
ciálno-ekonomický dopad a environmentál-
ne riziká rakúski odborníci ešte len hľadajú 
a testujú postupy, ktorými by mohli zmierniť 
účinky povrchovej ťažby a vrátiť do krajiny 
život. Kremnica nepotrebuje návštevníkov, 
ktorí prídu, nazrú do bane a zdesení budú 
ozlomkrky  utekať preč. 

Pán prezident neustále hovorí o tom, aké 
peniaze prinesie spoločnosť do regiónu. 
My si však myslíme, že je to práve naopak, 
TGC si značné peniaze odnesie. Podľa 
zverejnených údajov je v Šturci 30 t zlata, 
čo predstavuje pri súčasných cenách zla-
ta 21 mld. Sk. Toto je podľa našej ústavy 
vlastníctvo občanov Slovenskej republiky. 
TGC vloží investície vo výške 2,4 mld. Sk, 
prevádzkové náklady odhaduje na 5,1 mld. 
Sk, teda si odnesie 13,5 mld. Sk (a štátu 
zaplatí len asi 2-3 % z tržieb ako úhradu za 
vyťažený nerast).

Podľa pána Walchucka 40% prevádzko-
vých nákladov zostane na Slovensku. Vie 
povedať, ktoré z nich  zostanú tunajším 
obyvateľom? Keď odpočítame náklady na 
vstupy (chemikálie, trhaviny, pohonné hmo-
ty, leasingy na technologické zariadenia 
a pod.), čo sa skutočne dostane do rúk do-
mácim? Zaujímalo by nás, kam však pôjde 
zvyšných 60% prevádzkových nákladov? 

Pred časom si TGC najala marketingovú 
agentúru GfK Slovakia, aby urobila pries-
kum verejnej mienky v meste. Je príznačné, 
že anketárov nezaujímal názor občanov, 
ktorí boli starší ako 60 rokov. To považuje-
me za hanebné.

Na záver chceme položiť niekoľko otá-
zok:

- Aká je história firmy Tournigan? Je zau-
jímavé, že na svojej web-stránke o nej nič 

oZ kreMnica naD ZLato      r e a k c i a
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nepíše, hoci firmy sa väčšinou chvália svo-
jou históriou.

- Koľko zamestnancov má TGC? Na 
prezentácii v decembri minulého roka nás 
informovali, že má 15 zamestnancov v Ka-
nade a 12 na Slovensku. 

- Aký je jej majetok a v akej podobe?
- Aké boli zisky firmy za posledných 5 

resp. 10 rokov a z akých aktivít pochádza-
li?

- Chceme vedieť, či a v akých množ-
stvách firma ťaží resp. ťažila zlato. Podľa 
informácií, ktoré sa nám podarilo získať, 
nemajú nikde otvorenú žiadnu baňu.

- Prečo na svojej web-stránke neinformu-
jú svojich akcionárov, že sa na Slovensku 
stretli s masívnym odporom verejnosti a so 
zamietavým stanoviskom väčšiny štátnych 
inštitúcií?

- Uvádzajú ohromujúce čísla týkajúce sa 
priamych a nepriamych pracovných miest. 
Vedeli by ich spresniť? V spomínanej štúdii 
o Eisenerzi sa uvádza, že pri ročnej ťažbe 
1,8 mil. t je vytvorených 60 nepriamych pra-
covných miest. V Kremnici by sa malo ťažiť 
4,5 mil. t ročne, ale pán Walchuck sľubuje 
300 až 450 pracovných miest v podporných 

službách. Tomuto možno naozaj ťažko uveriť.
Zároveň žiadame TGC, aby predložila 

Mestskému zastupiteľstvu v Kremnici slo-
venské preklady výročných správ za po-
sledných 5 rokov.

Rovnako by bolo zo strany TGC ústreto-
vé, keby svoju web-stránku uvádzala záro-
veň aj v slovenskom jazyku, aby sa i obča-
nia, ktorí neovládajú anglický jazyk, mohli 
zoznámiť s jej úmyslami.

Občianske združenie Kremnica nad zla-
to, ktoré má v súčasnosti 2028 členov.  

RNDr. Z.Balážová

 Účastníci Xvi. snemu Únie miest slovenska po oboznámení sa s informáciou 
mesta kremnica o zamietavom stanovisku Mestského zastupiteľstva v kremnici 
k predloženému zámeru ťažby zlata zo strany spoločnosti kremnica GoLD, a.s. 
Banská Bystrica a spoločnosti tournigan Gold corporation, vancouver, kanada sa 
plne stotožňujú so stanoviskom Mesta kremnica s poukazom na negatívne dopady 
na životné prostredie obyvateľov mesta a širokého okolia.    
 V Slovenskej republike je množstvo starých environmentálnych záťaží, na ktorých pot-
rebuje štát niekoľko desiatok miliárd slovenských korún, a ktoré v súčasnosti nie sú k dis-
pozícii, preto by bolo nepochopiteľné vytvárať ďalšiu záťaž na likvidovanie ktorej nie sú 
prostriedky.         
      Účastníci Xvi. snemu sa plne stotožňujú s požiadavkou Mestského zastupiteľstva 
kremnica na predsedu vlády slovenskej republiky a ministra životného prostredia 
slovenskej republiky, aby iniciovali vypracovanie legislatívnej normy podľa vzoru 
Českej republiky, ktorá by na území slovenskej republiky neumožňovala používanie 
metódy kyanizácie v procese získavania zlata a striebra z rudy.   
   Podobné zámery na ťažbu uránu v Košiciach a v Spišskej Novej Vsi by priniesli obrovskú 
environmentálnu záťaž nielen pre našu, ale i ďalšie generácie Slovenska.  
súhlas s predloženým zámerom ťažby zlata vyššie uvedenými spoločnosťami pred-
stavuje nebezpečie precedensu v slovenských podmienkach najmä vzhľadom na 
nedostatočnú legislatívnu ochranu životného prostredia a kultúrneho dedičstva vo 
vzťahu k obdobným obchodným zámerom.
V Bratislave 24. 3. 2006                         Ferdinand Vítek, prezident Únie miest Slovenska

vyhLásenie  Xvi. sneMu Únie Miest sLovenska Mestské Zastupiteľstvo 
v žiari naD hronoM

a) b e r i e  n a  v e d o m i e
    Informáciu o zámere Zlatý projekt Krem-
nica,
b) z dôvodu možných negatívnych 
dopadov na životné prostredie 
     p o d p o r u j e 
nesúhlasné stanovisko Mesta krem-
nica, ktoré vyslovilo Mestské zastu-
piteľstvo v kremnici uznesením č. 
1/0602 k zámeru Zlatý projekt kremni-
ca navrhovateľa  tournigan Gold cor-
poration so sídlom v Banskej Bystri-
ci, v ktorom je navrhovaná ťažba rúd 
na ložisku Šturec pri kremnici.

My, účastníci každoročného stretnutia organizo-
vaných turistov žiarskeho a kremnického regiónu, 
na tomto mieste pri jazierku slobodné ostro pro-
testujeme proti zneužitiu tohto jazierka, ako aj celej 
oblasti a ich použitiu pre záujmy rôznych súkrom-
ných ťažiarskych spoločností.  toto jazierko sme 
sami pracne vybudovali pre všetkých milovníkov 

   Kremnica „zlaté“ mesto, leží v srdci strednej 
Európy. Rozvoj samotného mesta bol podmie-
nený nerastným bohatstvom, a tým aj rozvojom 
a prosperitou banských aktivít. Každá minca má 
však dve strany. Tisícročná ťažba nerastných 
surovín zanechala v tejto oblasti množstvo trva-
lých stôp v reliéfe krajiny i v podzemí.
   V kremnickej banskej oblasti sa nachádzajú 
štyri žilné systémy. Oblasť 1., 3.  a 4. žilného 
systému je situovaná v hornatom teréne bez 
osídlenia a výstavby. Zaujímavou dominantou 
prvého žilného systému je prepadlisko Šturec, 
najvýznamnejší antropogénny výtvor, ktorý sa 
výrazne uplatňuje v morfológii krajiny.
   Druhý žilný systém sa nachádza pod centrál-
nou mestskou zónou (CMZ). V roku 1879 bolo 
poddolovanie CMZ jedným z faktorov vzniku 
katastrofálneho zosuvu, ktorý zničil viaceré vý-
znamné stavby na svahu západne od Kostola 
sv. Kataríny. Vyústilo to do ohrozenia Kostola 
Panny Márie, ktorý boli nútení obyvatelia Krem-
nice pre zlý stav rozobrať (r.1883). Od roku 
1969 boli pozorované ohrozené stavby v CMZ 

STOPy bAnSKEJ ČInnOSTI V KREMnIcKEJ bAnSKEJ ObLASTI
metódou veľmi presnej nivelácie. Na Kostole 
sv. Kataríny bol zaznamenaný od roku 1972 
odklon veže od lode kostola a preto sa jej stabi-
lite musí venovať i naďalej zvýšená pozornosť. 
Vznik poklesov bol zistený (r.1971) i v tesnom 
podloží morového stĺpa a pri fontáne. Príčinou 
tejto mimoriadnej situácie je mocná vrstva ílovi-
tého bahna v starých podzemných priestoroch 
- kanály, prekopy. V juhozápadnej časti Štefá-
nikovho námestia vzniklo prepadnutím starého 
banského diela prepadlisko (r.2004). Zapríčinilo 
zasoľovanie pôd zvýšeným vyluhovaním alka-
lických kovov Ca a Mg. Banská voda s obsa-
hom týchto prvkov je vypúšťaná do miestneho 
kanalizačného systému. 
   Výrazné premeny spôsobila povrchová ťaž-
ba surovín, ktorá na značných plochách úplne  
zmenila pôvodné životné prostredie. Ide najmä 
o lokalitu Šturec, exploatovanú povrchovou ťaž-
bou antimonitu.
   Za dlhé obdobie banskej činnosti bolo vyťa-
žené veľké množstvo rúd, ale aj tzv. hlušiny, 
ktorá sa ukladala na odvaloch a výsypkách, kde 

môže dochádzať v oxidačných podmienkach k 
intenzívnejšiemu zvetrávaniu. V súčasnosti sú 
odvaly z veľkej časti pokryté vegetáciou. Pre ak-
tuálne posúdenie stavu by bolo potrebné urobiť 
podrobný terénny prieskum.
   Hlbinná ťažba Au - Ag (zlata, striebra) skončila 
v roku 1970 a v roku 1992 aj povrchová ťažba 
rúd v lokalite Šturec.
   Trvalým pomníkom po banskej činnosti a 
spracovaní nerastov je odkalisko v Hornej Vsi. 
Z enviromentálneho hľadiska môže predstvo-
vať veľmi rizikový prvok. Toto odkalisko bolo v 
prevádzke až do roku 2000. V súčasosti nie je 
využívané a nie je tu zatiaľ vybudovaný žiadny 
monitorovací systém, ktorý by sledoval priebeh 
procesov  na odkalisku. Preto by si táto lokalita 
určite zasluhovala ďalšiu pozornosť.
   Napriek tomu, že v kremnickej banskej oblasti 
v súčasnosti neprebieha ťažba a spracovanie 
rúd, stopy po nej v krajine stále pretrvávajú. 
Neostal po nej len zmenený reliéf, ktorý je naj-
nápadnejším prejavom, ale došlo aj ku kontami-
nácii niektorých zložiek prírodného prostredia.  
 Bc. Lenka Matúšková

iX. roČník hvieZDicového výstupu na kLapu a jaZierko sLoBoDné
prírody. Boli sme združení v organizácii sZopk 
a v rámci nášho programu v roku 1990 bolo znovu 
obnovené. preto nedovolíme a nesúhlasíme, aby 
bolo jazierko účelovo zneužité a zdevastované! 
Na	 Slobodnom	 pri	 Bartošovej	 	 Lehôtke	 14.	 mája	 2006.

k uvedenému vyhláseniu pripojilo svoje podpisy  
121 účastníkov.
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Poznáte	Kremnicu,	 jej	 históriu,	 tajomstvá	 jej	 zákutí,	 čriepky	
z	histórie?

	Ako Kremničanka pravdepodobne áno.	Rovnakú možnosť majú 
aj návštevníci mesta, ak sa rozhodnú pre prehliadku mesta so 
sprievodcom. Informačné centrum mesta poskytuje sprievodcov-
ský servis od roku 1995, k dispozícii sú vyškolení sprievodcovia, 
ktorí zabezpečujú odborný výklad v slovenskom ale aj cudzích ja-
zykoch – nemčine, angličtine, maďarčine, francúzštine, taliančine 
či ruštine.  Podotýkam odborný výklad, a to na základe oprávnenia, 
pretože vykonávanie sprievodcovskej činnosti na území mesta bez 
preukazu je zakázané a kvalifikuje sa ako priestupok.
 Pravidlá sprievodcovania po meste upravuje všeobecné záväzné 
nariadenie mesta Kremnica č. 17/95. Od začiatku prevádzkovania 
tejto činnosti v Informačnom centre sa vystriedali viacerí sprievod-
covia. Jednou z tých „pôvodných“ pani Matilda Olbrichtová, ktorej 
sme za Vás položili niekoľko otázok.
 Pani Olbrichtová sa podľa jej slov po 40 rokoch práce stala pro-
movanou dôchodkyňou a pôsobí ako tajomníčka v miestnom Zvä-
ze invalidov. Mnohí ju poznajú aj ako „Doňu Mati“ – túto prezývku 
získala v čase vysielania telenovely s postavou Done Matildy.

Prečo	ste	sa	stali	sprievodkyňou	po	meste	Kremnica?
Mám rada toto mesto, prirástlo mi k srdcu spolu s jeho krásami 
a historickým duchom. Narodila som sa tu, vyrástla som tu, vy-
chovala som tu deti, pochovala muža a žijem tu. Svoje poznatky 
s potešením odovzdám ďalej.

Odkiaľ	čerpáte	informácie	pre	svoj	výklad?
Mám k dispozícii bežne dostupnú literatúru o Kremnici, často nav-
števujem mestský archív, ktorému som vďačná za to, že mi vychá-
dza v ústrety. Pomohli mi rozhovory so zanietenými Kremničanmi, 
mnoho poznatkov mám od nebohého Fricka Geyera. Čo je ale dô-
ležité, stále sa snažím rozširovať si vedomosti ako zo súčasnosti, 
tak aj z  histórie.  Robím sprievodkyňu aj po Náučných chodníkoch 
po baníckej činnosti. Turistika je moje veľké hobby a to mi umož-
ňuje spoznať aj mnoho pamätných, významných miest aj v okolí 
mesta. 

Akých	turistov	sprevádzate?
Sprevádzam všetkých turistov, ktorí o výklad prejavia záujem, ale 
existujú klienti, ktorí si vyslovene žiadajú moju osobu. Takáto viac-
ročná komunikácia existuje s niektorými školami. Stáva sa, že v 
skupine sú žiaci základných a stredných škôl, ktorých učitelia cha-
rakterizujú ako ťažko zvládnuteľných a bez záujmu o históriu svoj-
ho mesta, nie ešte Kremnice. Nakoniec to skončí predĺženou pre-
hliadkou, veľkým záujmom a mnohými otázkami a ešte aj veľkým 
prekvapením učiteľov z toľkého záujmu. Fantastickí sú aj seniori, 
mnohí z nich históriu baníctva a mincovníctva poznajú, môj výklad 
teda nie je prednáška, ale skôr debata, spoločné spomínanie. Ta-
káto spolupráca je s Ostravákmi, ktorí prichádzajú do Turčianskych 
Teplíc a odtiaľ vždy v stredu „výletujú“ v Kremnici. A keďže doňa 
Mati to vraj „mluví srdcem“, pýtajú si mňa. Množstvo poďakovaní, 
pohľadnice, ale aj kytice kvetov sú pre mňa tým najväčším zadosť-
učinením.

Ako	zhruba	vyzerá	výklad	o	meste?
Kým vznikol môj výklad, trvalo to niekoľko nocí, kedy som rozmýš-
ľala, ako ho urobiť čo najzaujímavejším a najpútavejším. Roky sú 
dôležité pre historikov, turista si však zapamätá niečo, čo ho zauj-
me, upúta, prinúti ho zamyslieť sa, možno porovnať so súčasnos-
ťou, alebo vlastnou situáciou. A taký je môj výklad, snažím sa aj 
o humor, odľahčenie situácie (keď napr. podotknem, že nie sú zlaté 
žily ako zlaté žily), odborný výklad sa snažím spestriť povesťami 
a rôznymi „pikoškami“.  Výprava začína pri Barbakane pokynom 
preniesť sa v predstavách o niekoľko storočí  späť, snažím sa do-
siahnuť, aby sa počúvajúci vžili do časov, o ktorých rozprávam. Po-
stupujeme jednotlivými objektami na námestí aj mimo neho, každý 
z nich má svoj príbeh a ten sa hosťom snažím priblížiť.

Pani Olbrichtovej ďakujeme za rozhovor a prajeme nám i jej veľa 
spokojných návštevníkov Kremnice.

V prípade, že máte záujem vykonávať sprievodcovskú činnosť 
(najmä v maďarskom a anglickom jazyku), kontaktujte nás v infor-
mačnom centre  - tel.: 6742 856.                         Ing.Z. Tíleschová

  1.6.  Medzinárodný deň detí
  5.6.  svetový deň životného prostredia (unep)
  8.6.  svetový deň oceánov
14.6.  svetový deň darcov krvi
19.6.  Deň otcov
20.6.  svetový deň utečencov (united for intercultural action)
21.6.  Deň kvetov

roZhovor na tento Mesiac
s	pani	Matildou	Olbrichtovou

keď niekde zašermujete tvrdou 
valutou, hneď sú všetci na mäk-
ko.

akí sú tí králi lakomci – za ko-
runu by si dali aj koleno vŕtať.

jediné čím sa mohla organizá-
cia prezentovať, bola prezenč-
ná listina.

keby noe postavil archu dnes, 
bola by plná byrokratov.

chcel aspoň raz namieriť do čierneho – tak namieril 
na rozhodcu.

heslo tajomníka futbalového oddielu: Dajte nám bod 
a my otočíme tabuľkou.

v škole sa človek naučí sedem pádov – ostatné ho 
čakajú v živote.

Mnohí žiaci sa v škole okrem skloňovania naučia aj 
skláňať.

Dobýjanie KremnicKého hraDu 2006

- VIDEOPROJEKcIU nA PEšEJ ZónE
- KRÁľOVSKý SPRIEVOD
- GOTIcKÚ KATOVňU 
- šERMIARSKE TURnAJE
- RyTIERSKE TURnAJE PRE RODIny S DEŤMI 
- DObOVÚ KUcHyňU
- ULIČKU REMESIEL
- ATRAKcIE PRE DETI 
- cIMbAL TRIO 
- divadelné predstavenie 
- nOČný ÚTOK nA KREMnIcKý HRAD

Podrobný program podujatia bude zverejnený 
na plagátoch v meste a v júlovom čísle Kn.

Tešíme sa  na spoločné stretnutie.

1. - 2. júla 2006 sa už po štvrtýkrát uskutoční 
toto podujatie, ktoré sa tento rok bude niesť 
v znamení návštevy kráľa Mateja Korvina v na-
šom meste. V rámci podujatia pripravujeme :
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V sobotu 13. mája 2006  o 10.30 h sa 
pri Čiernej veži v Kremnici  už po štvrtýkrát 
stretli hráči guliek, aby si opäť po roku zme-
rali svoje sily. Okrem súťažiacich  sa sa-
mozrejme zbehlo aj veľa divákov, povzbu-
dzovačov, trénerov a okoloidúcich.  O titul 
„Víťaz víťazov“ bojovalo 41 guľkárov.  Tento 
honosný titul si tentoraz domov odniesol  6 
ročný Ferko Krýzl, ktorý  nekompromisne 
zdolal aj omnoho skúsenejších hráčov. Sme 
veľmi radi, že guľky sa stávajú populárne 
práve u najmenších – napĺňa sa tak jedna 
z hlavných myšlienok majstrovstiev. 

Tento rok pribudla ďalšia súťažná 
disciplína -  „Memoriál Ondreja Kajana 
v streľbe z gumipušky na cieľ“.  Je to  
snáď ten najlepší  spôsob, ako si pri-
pomenúť autora disciplíny, člena nášho 
združenia ale hlavne dobrého kamaráta  
Ondra Kajana. O tom, že aj gumipušky 
majú úspech svedčí počet ostrostrelcov. 
V prvom ročníku si ich zasúťažilo 31. 

Majstrovstvá európskej únie v guľkách 2006

výsLeDková   Listina
Kategória - Deti 
1. Ferko KRÝZL  Kremnica
2. Natália SALÁTOVÁ Kremnica
3. Filip BAJS  Žiar /Hronom

Kategória - veterán
1. Ján BÉREŠ  Kremnica
2. Vladimír BALÁŽ Kremnica

Kategória - ženy
1. Kveta HOVORIČOVÁ Kremnica 
2. Perla BOBOROVÁ Kremnica 
3. Jana IVANOVÁ  Kremnica

Kategória - DospeLáci
1. Ivan KOVÁČ  Bratislava
2. Milan MACHÁLEK Prievidza
3. Miroslav KAPSDORFER Kremnica

s t r e t n u t i e  v í ť a z o v
 j e d n o t l i v ý c h   k a t e g ó r i í

Kategória:  víťaz  víťazov 
1. Ferko KRÝZL  Kremnica
2. Ivan KOVÁČ  Bratislava
3. Ján BÉREŠ  Kremnica
4. Kveta HOVORIČOVÁ Kremnica

sponzori kategórií : 
Guľky ženy  
IN MINERAL  - p. Martina Andrášiová, 
Memoriál Ondreja KAJANA 
p. Drahomír ZOBEK a Ivan ANDRÁŠI.
sponzori:
Mincovňa š.p. Kremnica, TBS – pohrebné 
služby Kremnica,MVM – Stavby p. Morvaj,  
Infosystémy s.r.o. Kremnica, FIDENZA 
šport-bar p.Ihring, Záhradníctvo ALPINA 
H.Ves, Knihy – Darčeky p.Katarína  Dob-
rotková, Zelenina p. Schwarz, Keramika 
Turčianske Teplice – p. Hronec, ŠARM 
– p.Firáková Žiar/Hronom, CVČ Cvrček 
Kremnica,  Medovníky p. Haurík, RYPS p. 
Bachar a DIGITAL – p. M. Lacko. 
    Roman VYKYSALÝ, prezidet prezidentov 

Marianna Melcerová

Veríme, že sme všetkým, ktorí prišli,  
spríjemnili májové dopoludnie a už 
dnes sa tešíme na budúce – jubilejné 
Majstrovstvá EÚ v guľkách. 

Podujatie by sa nemohlo uskutočniť bez 
štedrej podpory našich sponzorov: 

hlavný sponzor: 
Vinotéka BIELY Bocian - p.Varhaňovský 

a HELE ELEKTRO – p.Varhaňovská.

rodina štyroch generácií pod jednou strechou
„Mať	jubileum,	to	je	akoby	sa	znova	narodiť.		Múdrejší,	skúsenejší,	ľudsky	krajší...“

     V sobotu 13. mája oslávil pán Jozef Kraus - najstarší muž žijúci v našom meste, už svoje 
96 životné jubileum. Keďže takáto udalosť sa nevyskytuje v živote ľudí tak často, dovolila 
som si v mene Zboru pre občianske záležitosti – Človek človeku osloviť dcéru pána Jozefa, 
ktorá sa o neho od smrti jeho manželky všestranne stará, či by sme ho pri príležitosti jeho 
jubilea mohli navštíviť u nich doma. Pani Oľga súhlasila, a tak sme spolu s pani Margitou 
Fodorovou, poslankyňou MsZ, ktorá mu odovzdala i osobné blahoželanie od pána primátora, 
navštívili vzácneho jubilanta priamo na jeho oslave.  
     Obe sme boli milo prekvapené jeho upraveným zjavom, elegantným správaním a príjem-
ným rozhovorom. Oslávenec si spolu s dcérou a jej rodinou i synom a vnukom, ktorí bývajú 
v Banskej Bystrici, zaspomínali na jeho detstvo, ktoré prežil v kruhu rodiny spolu s 8 súro-
dencami. Dodnes žijú takmer všetci (jeden z bratov zomrel v mladosti na následky úrazu) 
v blízkom okolí Kremnice a tešia sa rovnako dobrému zdraviu.
     Pán Kraus pracoval dlhé roky na bývalom okresnom úrade, ktorý sídlil v tom čase v na-
šom meste (stará budova internátu ŠÚV na Angyalovej ulici). Ani na zaslúženom odpočinku 
nezostal nečinný, ale pracoval na bývalej ŠÚVKe v kotolni. Celý život mal rád prírodu, práce 
v záhradke a okolo rodinného domu.  Keďže jeho manželka bola vychýrená kuchárka, pán 
Kraus je dodnes veľkým gurmánom. Ako sám uviedol, chrumkavému vyprážanému rezňu 
neodolá a aby mu „nezaškodil“, občas si dá za pohárik bylinkovej Becherovky. K dobrému 
obedu patrí samozrejme dezert a voňavá kávička. Cigaretku, ktorou v mladšom veku tiež 
nepohrdol (najmä na futbalových zápasoch), už pred viacerými rokmi vlastnou pevnou vôľou 
zavrhol.  Nie tak dávno sme ho mohli pravidelne stretávať na sv. omši v kostole. 
     Bolo by toho ešte veľa, o čom sme rozprávali – o čom by som mohla v súvislosti s ne-
ľahkým životným osudom pána Jozefa Krausa písať. Jedno však viem isto: „Ak pod jednou 
strechou žije viac rokov vo vzájomnom porozumení rodina v zložení: otec – dcéra – vnučka 
s manželom a ich 2 deti – teda 4 generácie, musí v ich príbytku panovať symbióza, láska, 
pokora a  úcta“. Bodaj by takých súdržných rodín v našom  meste žilo viac.
     Milý pán Kraus,  ešte raz Vám želáme pevné zdravie a veľa dní pohody prežitých v kruhu 
Vašej rodiny.

           Ľubica Négerová, ZPOZ  

Miestny odbor Matice slovenskej 
v kremnici uskutoční dňa 
21. júna o 17. 00 hodine 

pietnu spomienku pripomenutia si 
157. výročia popravy 

juraja Langsfelda pri jeho 
pomníku, na ktorú vás pozývame. 
                                   MO MS v Kremnici

poZvánka

július Štulajter ml. z kremnice Foto: M.Lacko

Foto: M.LackoŠtyria naj...
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Správne znenie tajničky z 
minulého čísla KN je : 1 tajnič-
ka „zastupiteľstvo“, 2 tajnička 
„vrcholné obdobie“. Výhercom 
sa stáva pani Táňa Bučeková. 
Blahoželáme.

Vylúštenie tajničky nám za-
šlite na pohľadnicovom formáte 
papiera s nalepeným kupónom 
na adresu: 

Mestský úrad,  Štefánikovo 
nám. 1/1, 967 01 Kremnica s 
označením „KRÍŽOVKA“ do  
12.6.2006, alebo vhoďte do 
jednej  zo schránok vo vestibu-
le Mestského úradu v Kremnici.

KUPón

 6/2006

ŽILI TU A TVORILI

Významný historik, archivár, kul-
túrny činiteľ a popredný slovenský 
národný dejateľ, upozornil na seba 
už ako študent gymnázia v rodnej 
Banskej Bystrici. Aktívne pôsobil vo 
viacerých slovenských spolkoch, bol 
jedným zo zakladateľov Matice  slo-
venskej v roku 1863 a v roku 1890 
Muzeálnej slovenskej spoločnosti.

Rok 1872 je v živote P. Križku 
medzníkom. Dňa 16. apríla 1872 

PAVOL KRIŽKO
30. 5. 1841 –  25. 3. 1902
(165. výročie narodenia)

bol vymenovaný za archivára mesta 
Kremnice. Tu, v nedobrom pracov-
nom prostredí, začal systematickú 
prácu usporadúvania bohatého, 
(1.	 tajnička) archívu mesta. 

Práve Pavlovi Križkovi prináleží zá-
sluha na vzniku skutočného archívu 
Mesta Kremnice. Počas svojho pô-
sobenia v Kremnici pokračoval v ak-
tívnej činnosti aj na národnom poli. 

P. Križko ako literát, vedec a ná-
rodovec udržiaval rozsiahly písomný 
styk nielen s poprednými osobnos-
ťami slovenského národného a kul-
túrneho života, ale aj s poprednými 
vedcami a spisovateľmi v Čechách, 
ako aj s maďarskými historikmi a ar-
chivármi. P. Križko sa tešil veľkej úcte 

a vážnosti maďarských historikov.
P. Križko sa počas pôsobenia 

v Kremnici postavil na čelo kultúr-
neho diania v meste. Vyčlenením 
zbierok z archívu mesta sa stal 
i zakladateľom mestského múzea 
v roku 1889. Na jeho podnet vzni-
kol v Kremnici filatelistický spolok 
Album. Stal sa zakladateľom Tova-
rišského spolku, ktorého úlohou bolo 
vzdelávanie tovarišov vo všetkých 
potrebných vedomostiach bez ohľa-
du na náboženstvo a národnosť. 
Kultúrny život prebiehal aj v Križko-
vom súkromí. Známe boli nedeľné 
spoločenské popoludnia alebo ve-
čery, ktoré Križkovci usporadúvali 
pre rodinu a bližší okruh priateľov. 

Usporadúvali sa tu recitačné vystú-
penia, divadelné predstavenia a iné 
podujatia.

Križkova aktívna činnosť na poli 
slovenského národného života sa 
prejavovala nielen vo sfére duchov-
nej, ale aj v priamej finančnej po-
moci pre hospodárske pozdvihnutie 
Slovenska. Jeho podporu môžeme 
sledovať pri založení Hornouhor-
skej Tatra banky (1885) a pri vzniku 
nového podniku pre mechanickú 
a elektrotechnickú industriu v Žiline. 
Patrí mu úcta aj za štedrú finančnú 
podporu chudobným slovenským 
študentom, hoci sám bol v neustálej 
finančnej tiesni.

Pavol Križko svojou činnosťou 
prispel aj k zbližovaniu s českými 
kultúrnymi a vedeckými osobnosťa-
mi. Stýkal sa s takými osobnosťami, 
ako bol český filológ prof. Franti-
šek Pastrnek, ktorý Križku osobne 
v Kremnici navštívil, ďalej s českým 
spisovateľom Aloisom Jiráskom, 
ktorý pri písaní románu z čias husit-
ského vysťahovania našiel v P. Križ-
kovi vzácneho priateľa a pomocníka 
v oblasti histórie. Za pomoc venoval 
A. Jirásek P. Križkovi druhý zväzok 
románu Bratrství: „Pamiatke P. Križ-
ku, šľachetného národovca sloven-
ského.“ Tejto pocty sa však Križko už 
nedožil, pretože krátko pred jeho vy-
daním zomrel. Stalo sa tak v Krem-
nici 25. marca 1902.

Dielo, ktoré Pavol Križko vytvoril, 
je svedectvom jeho osobných vlast-
ností, (2.	 tajnička) pracovitosti, 
usilovnosti a obetavosti vedca, his-
torika a významného národného 
dejateľa. V tomto duchu vychoval aj 
svojich potomkov, z ktorých sa via-
cerí stali významnými osobnosťami 
v oblasti kultúry, vedy a techniky.
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   11. 02. 2006 sa rozohralo jarné kolo súťažného ročníka 2005-
2006 2.kolkárskej ligySTRED. Naši kolkári si vybojovali dobrými 
výkonmi 4.miesto v konečnej tabuľke. Získali tak právo na účasť 
v baráži o postup do 1.ligy. V jednotlivých zápasoch naši kolkári 
dosiahli tieto výkony.
11. 02. 06 ŠKK Divín-TJ Kremnica                                     0 bodov
Žabka Jozef 467 kolov
Žabka Marek  440 kolov
Oswald Miroslav 451 kolov
Brhlík Marian  474 kolov

18. 02. 2006 TJ Zvolenská Slatina-TJ Kremnica                 0 bodov
Žabka Jozef  461 kolov
Žabka Marek 426 kolov
Hanák Marian 388 kolov
Oswald Miroslav 444 kolov     
  

25. 02. 2006 TJ Kremnica-KK Plešivec „B“                         2 bodov
Žabka Jozef  489 kolov
Mojžiška Tomáš  482 kolov
Oswald Miroslav 464 kolov
Žabka Marek 473 kolov

11. 03. 2006  FTC Fiľakovo“C“-TJ Kremnica                       2 body
Žabka Jozef  472 kolov
Mojžiška Tomáš 432 kolov
Žabka Marek  440 kolov
Oswald Miroslav   436 kolov

18. 03. 2006 TJ Kremnica-MKK Magnezit Jelšava „B“        2 body
Žabka Jozef 456 kolov
Mojžiška Tomáš  470 kolov
Žabka Marek  455 kolov
Oswald Miroslav  488 kolov

05. 03. 2006 sa v Podbrezovej na novej kolkárni uskutočnili maj-
strovstvá kraja jednotlivcov. Náš oddiel zastupovali p. Jozef Žabka 
a p. Marek Žabka. V kategórii mužov p. Marek Žabka obsadil vo 
veľmi silnej konkurencii výkonom 515 nahádzaných kolov 20 mies-
to. Týmto výkonom si utvoril osobný rekord. Gratulujeme. V kate-
górii seniorov si pán Jozef Žabka výkonom 543 nahádzaných kolov 
utvoril osobný rekord a obsadil v celkovom hodnotení 5. miesto. 
Gratulujeme. Do ďalších bojov v kolkárskom zápolení prajeme veľa 
napadaných kolov. Hodu zdar.                  Z.B.

   Mestský klub lyžiarov (MKL) Kremnica má nielen dobrých preteká-
rov, ale aj schopných funkcionárov. S úspechom na diplomatickom 
poli sa vrátili zástupcovia klubu z volebnej konferencie Bežeckého 
úseku Slovenského lyžiarskeho zväzu (BÚ SLZ) 6. mája v Banskej 
Bystrici. Kremničan Mgr. Peter Neuschl, člen výboru nášho MKL,  
bol zvolený za predsedu Bežeckého úseku. Absolvent Fakulty te-
lesnej výchovy a športu už pracoval v štruktúrach SLZ, najskôr ako 
profesionálny, neskôr až doteraz ako dobrovoľný sekretár pre se-
verské (klasické) disciplíny zväzu. Z 37 odovzdaných hlasov dele-
gátov konferencie dostal 20 hlasov, jeho protikandidát Mgr. Pavol 
Mlynár, vedúci SŠŠR ŠKP Štrbské Pleso získal 16 hlasov. P. Ne-
uschl sa tak zároveň stal členom predsedníctva celého lyžiarskeho 
zväzu (súčasťou zväzu sú ešte úseky skokov, severskej kombi-
nácie, alpských disciplín, akrobatického lyžovania, lyžovania na 
tráve, snoubordingu). Na poste šéfa slovenských bežcov nahradil 
Jána Garaja z Lipt. Mikuláša. Po niekoľkých rokoch sa táto funkcia 
opäť vracia do nášho mesta. Naposledy bol dlhoročným predse-
dom BÚ Rudolf Čillík. Kremnické volebné víťazstvo podčiarklo ešte 
zvolenie ďalšieho kremnického zástupcu – Mgr. Štefana Dobáka, 
podpredsedu MKL Kremnica, za druhého člena predsedníctva SLZ 
za bežecký úsek (20 hlasov). Obaja kremnickí funkcionári sú býva-
lými pretekármi, odchovancami kremnického bežeckého lyžovania. 
Za predsedu komisie mládeže bol zvolený Mgr.  Branko Michalech, 
tréner v ŠKP a Osemročnom športovom gymnáziu v B. Bystrici, 
syn v minulom roku zosnulého Mgr. Jozefa Michalecha, bývalé-
ho slovenského reprezentačného ženského trénera, mimochodom 
tiež kremnického lyžiarskeho odchovanca a niekdajšieho kremnic-
kého trénera. Kremnickí delegáti sa zúčastnia 10. júna v Liptov-
skom Mikuláši volebnej konferencie celého lyžiarskeho zväzu, kde 
bude zvolený predseda SLZ. Doteraz túto funkciu vykonáva JUDr. 
Richard Kič, ktorý je zároveň predsedom úseku alpských disciplín. 

J. Mecele

   Bežecký úsek Slov. lyžiarskeho zväzu vydal výkonnostné rebríčky SR za 
uplynulú sezónu. V kategóriách žiactva a dorastu sa hodnotili výsledky 7 
pretekov (majstrovstvá SR, Slovenský pohár), započítavali sa  4 najlepšie 
výsledky, pretekári, ktorí nemali 4 štarty boli hodnotení v závere poradia, 
dosiahnuteľné maximum bolo u žiactva 220 bodov, u dorastu 0 bodov.

umiestnenia pretekárov MkL kremnica:

   

„hoDu ZDar“ peter neuschl predsedom bežeckého úseku sLZ

		Ml.	žiačky,	roč.	1993														17 
 7.   Kristína Grossmannová     168,84 b       4 
11. Dorota Marková 133,01 b      5
Ml.	žiaci,	roč.	1994										35
4.  Branislav Dubovský 205,54 b      5
23.Juraj Friml  131,60  b      3
Ml.	žiaci,	roč.	1993										39		            
1.  Erik Urgela 220,00 b       7
6.  Adam Drozd 203,05 b       7
St.	žiačky,	roč.	1992								20
1.  Petra Urgelová  220,00 b       7
4.  Zuzana Buchalová 207,95 b       5
St.	žiačky,	roč.	1991        21
1.  Anna Kyselová  220,00 b       7
St.	žiaci,	roč.	1992           33				                
3.  Michal Polačko  216,60 b     7
St.	žiaci,	roč.	1991           25
1.  Martin Kapšo 220,00 b      7
2.  Dávid Brünn 214,34 b      7
6.  Richard Vozár 195,52 b    4
Ml.	dorastenky                 11
1.  Zdenka Ošúsová   0,00 b        6
2.  Monika Kadlecová   1,47 b         7
Ml.	dorastenci																		12
2.  Michal Procner 1,23  b         7
5.  Viktor Setnický 68,17 b      6
11. Ivan Dubovský 225,41 b    2
St.	dorastenci                  22
10. Pavol Rógl  61,44 b     5
12. Branislav Grossmann  68,06 b       7

      -jm-   

kreMnickí Lyžiari vo výkonnostných reBríČkoch 

naši mladí športovci reprezentovali naše mesto vo viacerých športo-
vých disciplínach v našom partnerskom meste várpalota. viac infor-
mácií z tohto podujatia v budúcom čísle kn.                         Foto: MsÚ

     body               absolvované 
                                    preteky

hodnotených 
pretekárok)
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apríl - máj 2006

Spomíname

      Môjmu dedúšikovi 
Dovoľ mi povedať posledné slová rozlúčky, 
no hoci ti už nemôžem podať rúčky, ani 
božtek na líčka. 
Ďakujem za starostlivosť,  keď som bola maličká. 
Lúčiš sa so slnkom, s vtákmi, aj s hríbami, 
lietaš ako anjel nad nami a samozrejme aj 
s kysuckými horami, ktoré si mal tak rád. 
Lúči sa s tebou tvoja vnučka Katuška, 
moji rodičia a tiež aj môj nezbedný brat.

Neplačme,	 že	odišiel	 –	 usmievajme	sa,	
že	tu	bol.
    Dňa 13. 4. 2006 navždy dotĺklo láskavé 
a milujúce srdce nášho otca, starého otca 
a manžela 

ivana – jána andrášiho. 
   Dňa 19. 4. 2006 sme ho odprevadili na 
poslednej ceste, z ktorej niet návratu. 

Ďakujeme všetkým, ktorí sa prišli rozlúčiť s naším drahým otcom 
a manželom na jeho poslednej ceste. Česť jeho pamiatke. 

Smútiaca rodina Andrášiova, Kuricova, Bažíková.

Dňa 30. 4. 2006 sme si pripomenuli smutné 5. výročie, 
kedy nás navždy opustil môj manžel 

ing. jaromír Lehotský.

narodené deti

Dominik Slašťan
Elisabeth Viktória Daubnerová

Paulína Struhárová
Adam Murín
Albín Dunček

Kristián Dunček
Iveta Drozdová

Simona Gajdošová
Samuel Frzon

     Rodičom srdečne blahoželáme 

Zomreli

Margita Stančeková
Ján Andráši
Ján Polášek
Marián Vráb

Margita Mistríková
Eduard Králik 

Margita Mališová
Štefan Drozd

Jozef Šlajferčík
Mária Víťazková - najstaršia obyvateľka 

mesta vo veku 99 rokov

Česť ich pamiatke 

Manželstvo uzavreli v mesiaci apríl

Róbert Javornický - Bc. Anna Mazúrová

V máji sa vraj máte zaľúbiť, 
ale svadby, uzavreté v mesiaci lásky, 

nebývajú najšťastnejšie.“ 
Azda na základe tejto povery nebolo 

na území mesta 
nijaké manželstvo zatiaľ v máji 

uzatvorené.

Jubileá (máj )

70 rokov
Elena Beňová
Anton Miertuš
Pavel Weiss

(jedna jubilantka si nepriala byť uverejnená)

75 rokov
Mária Drexlerová
Karol Zábrady
Vlasta Kráčalová

80 rokov
Alojzia Páchniková
Emília Pačová
Želmíra Pokorná
(jedna jubilantka si 
nepriala byť uverejnená)

85 rokov 
Emília Adamková

Krásne 96. narodeniny  oslávil 13. mája 
2006 v kruhu rodiny a pri dobrom zdraví 
dňa pán jozef kraus.
 
          Jubilantom všetko najlepšie, veľa    

slnečných dní v jeseni ich života 

		

     Tieto verše v prednese autora p. Františka Príhodu odzneli na záver 
kultúrneho programu venovanému Dňu matiek, ktorý sa uskutočnil v sále 
MsKS dňa 16. mája 2006.  
     Do bohatého programu, ktorý toho roku pripravil Zbor pre občianske 
záležitosti – Človek človeku v spolupráci s Miestnym odborom Matice slo-
venskej, sa zapojilo viac ako 70 účinkujúcich z nášho mesta a okolia. 
        Po úvodnom slove p. Matildy Olbrichtovej, ktorá sprevádzala poetic-
kým slovom celý program, pribehli na pódium ako prví so spevom a tan-
com najmenší škôlkári z MŠ na Dolnej ulici, ktorých vystriedali so svojím 
pásmom básní a piesní deti zo Súkromnej školy na Angyalovej ulici. Ta-
nečnú náladu navodilo vystúpenie žiakov Základnej umeleckej školy J. L. 
Bellu, ktorí nás v dvoch vystúpeniach potešili nielen tancom, ale aj krás-
nou hrou na akordeón a skupinovým vystúpením v hre na flautu. Žiaci 
dramatického odboru ZUŠ nahrali v 2-týždňovom predstihu aj pozvánku 
na uvedenú akciu. Umeleckým prednesom prispela do programu aj štu-
dentka kremnického gymnázia – Silvia Majerová. Po príhovore primátora 
mesta – Ing. Miroslava Nárožného, ktorý v závere zo srdca za všetky deti 
vyslovil úprimné „ďakujem“, vystúpil spevácky krúžok pri Klube dôchod-
cov pod vedením p. Boženy Zőldyovej, ktorá ho vedie už jubilejných 15 
rokov. S príhovorom vystúpil aj zástupca MO MS p. Ján Ondrejčin.
      Záverečným bodom programu bolo vyhodnotenie literárnej súťaže 
„Moja mamka je tá naj...“, do ktorej sa zapojilo viac ako 100 obyvateľov 
mesta i okolia. Najviac prác sme dostali od žiakov základných škôl. Ako 
prvá zareagovala ZŠ pri Psychiatrickej nemocnici, ZŠ na Ul. P. Križku, Sú-
kromná ZŠ na Angyalovej ulici, ZŠ na Angyalovej ulici (bohužiaľ po uzá-
vierke súťaže). Z jednotlivých príspevkov vybrala komisia ZPOZ Človek 
- človeku a komisia rozvoja vzdelávania, kultúry a športu literárne dielka, 
ktoré nás najviac zaujali od autorov: Terézia Herová – 2. A SZŠ,  kolektív V. 
A triedy ZŠ na Ul. P. Križku (zastupovali ich žiaci: Nikoleta Brnová, Michal 
Koniar, Veronika Kollátiová, Klárka Balážová, Terka Madudová a Radko 
Schmidt spolu s triednou pani učiteľkou Fodorovou), Kristína Slašťanová 
(6.B), Jana Pajerská  a Jakub Urblík (obaja 8.B), Michaela Vnučková (štu-
dentka gymnázia pre SPM), z dospelých pani Jozefína Zobeková, pani 
Matilda Olbrichtová, pani Alžbeta Vítková a pán František Príhoda. 
    Všetci ocenení svoje príspevky (už boli uverejnené v májovom čís-
le Kremnických novín) osobne predniesli a z rúk p. primátora prevzali ďa-
kovný list, vecný darček a kvietok. Voňavou fréziou boli obdarované aj 
dámy zo speváckeho krúžku a kremnickým medovníkovým srdiečkom zas 
všetky naše mamy a mamky, ktoré sa na program prišli osobne pozrieť.
     Dúfam, že naša snaha spraviť z obyčajného dňa „deň sviatočný“ nevyšla 
nazmar a že sme všetkých, ktorí si program pozreli až do jeho konca, potešili. 

Ľubica Négerová, Valéria Bulíčková, Z P O Z  Človek – človeku

Poďakovanie

Ďakujeme všetkým priateľom, rodine a známym, ktorí sa prišli rozlúčiť 
s mojim manželom, s naším otcom a dedkom 
  
                                     
 ktorý nás po ťažkej chorobe opustil dňa 26.4.2006. Ďakujeme za 
prejavy sústrasti a kvetinové dary. 
                                                                  Smútiaca rodina Polášeková 

Poďakovanie

jánom polášekom, 

Smútiaca manželka Júlia s rodinou

OSLáVIL I  SME DEň MATIEK
Mám	veľmi	rád	jednu	lásku	na	svete,	
		všetci	isto	hneď	razom	uhádnete.	
		Je	to	moja	premilená	mamička,	
		veď	ona	je	tá	najdrahšia	dušička.“
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INZERCIA

ODKAZy REDAKcIE
Texty neprešli jazykovou a štylistic-

kou úpravou. Za obsah príspevku zod-
povedá autor. Obsahová stránka člán-
kov sa nemusí stotožňovať s názorom 
členov redakčnej rady.   
uzávierka júlového čísla kremnic-

kých  novín  bude 12. 6. 2006.
Redakcia Kremnických novín si vyhra-

dzuje právo články krátiť, prípadne neuve-
rejniť. Príspevky doručené po uzávierke 
nebudú  uverejnené.  Pisateľov zároveň 
prosíme o uvedenie autora článku. Vaše 
príspevky radi príjme na MsÚ kanc.č. 27,  
v skrinke nápadov  v Trafike a na MsÚ  
alebo  e - mailom.   Ďakujeme.                                

Redakcia KN

     Ústredie práce, sociálnych vecí a ro-
diny vás prostredníctvom siete eures 
na slovensku pozýva na 6. Medzinárod-
nú burzu práce, ktorá sa bude konať 

8. júna 2006 od 10.00 - 17.00 h 
v Dome kultúry v Liptovskom Mikuláši. 
Čo	je	potrebné	si	priniesť?
-  štrukturovaný životopis v požadova- 
 nom jazyku
-  kópie dokladov o vzdelaní
-  kópiu pasu (stránku s osobnými údajmi)
-  referencie od predchádzajúcich za- 
 mestnávateľov
služby siete eures sú poskytované 
širokej verejnosti na bezplatnom zákla-
de.

Bližšie informácie : 
www.eures.sk

Úpsvar Banská Štiavnica
Michaela Zajvaldová

tel.: 045/ 6940 247
mobil: 0911/933 900

02.06. >  regionálna cyklistická súťaž
                 14.00 h autocamping Bystrická dolina
                 organizátor CVČ

09.06. >  Divadelné predstavenie   
                  divadla Gaudeamus z kutnej hory
                  Kino Partizán o 10.00 h
                 organizátor Mesto Kremnica

18.06. >  národná cyklistická súťaž  
    antona tkáča - 10.00 h
                 autocamping Bystrická dolina
                 organizátor CVČ 

23.06. >  Festival petra Michalicu  
    hudba pod diamantovou klenbou                
    Dom komorského grófa

23.06. >  hrúzov memoriál    
24.06.     volejbalový turnaj  
                  ľahkoatletické ihrisko 
             
25.06. >  Budkáčik a Dubkáčik –   
    divadelné predstavenie pre deti
                  nádvorie Vinotéky Biely bocian  
     o 15.00 h
                  vstupné 10.- Sk
                  organizátor Mesto Kremnica               

KremnicKé Kultúrne leto 2006

05.08 >  Bicyklový memoriál života  
   11. ročník – kremnica –   
   B.Štiavnica – kremnica
              štart a registrácia na parkovisku  
   Jeleň od 7.30 h. do 8.00 h.
                 organizátor Mesto Kremnica 

06.08. >  kremnický hradný organ
    prof. peter planyavský-  rakúsko
    Kostol sv. Kataríny 18.00 h

13.08. >  kremnický hradný organ
    prof. istván Baróti - Maďarsko
    Kostol sv. Kataríny 18.00 h
            
18.08. >  kremnická bašta – folkový  
19.08.   festival
                 nádvorie Vinotéky Biely bocian
                 organizátor OZ Bašta musica 

20.08. >  kremnický hradný organ
    Štefan ternóczky - slovensko
    Kostol sv. Kataríny 18.00 h
                            
25.08. >  kremnické gagy – 26. ročník  
26.08.    festivalu humoru a satiry
27.08.     

31. 08    Zlatý Floren fest - Koncerty  
    hudobných skupín
01. 09.    Štefánikovo námestie
02. 09.    organizátor Fedor Šrobár,
03. 09.      Viliam Janovský       

01.07. >  Dobýjanie kremnického hradu
02.07.    organizátor Mesto Kremnica 

09.07 >   kremnický hradný organ - 10. ročník 
       jacques Boucher - kanada
                  kostol sv. Kataríny - 18.00 h
                  organizátor Ars Consulting
               
14.07 >   Zuzana smatanová - koncert
                 nádvorie Vinotéky Biely bocian  
    o 20.00 h
                 organizátor Lions Club Kremnica
               
16.07 >   kremnický hradný organ
                   Lukas stollhof - nemecko       18.00 h
    Štefan ternóczky - slovensko  20.00 h 
    Kostol sv. Kataríny                

    Pre tohtoročné leto pripravujú Mesto Kremnica, podnikateľské subjekty v meste, 
Peter Michalica, Ars Consulting, Občianske združenia, partnerské mestá, kultúrno-
spoločenské a športové podujatia,  ktoré by mali spríjemniť voľný čas obyvateľom i 
návštevníkom nášho mesta. Želáme Vám príjemné chvíle na týchto podujatiach. 

             
21.07 >   XVI. kremnický jarmok
22.07     organizátor Mesto Kremnica 

23.07 >   kremnický hradný organ  
    Lidia ksiazkiewicz - poľsko
    Kostol sv. Kataríny 18.00 h
               
              
28.07 >  poLeMic – koncert skupiny
                 nádvorie Vinotéky Biely bocian  
    o 20.00 h
                 organizátor Vinotéka Biely  
    bocian, Mesto Kremnica
             
30.07 >  kremnický hradný organ                 
   Gianluca Libertucci - vatikán
   Kostol sv. Kataríny 18.00 h
             

JÚL

jÚn

august APRINT - 
tLaČiareň 

pre vás 

672 32 09


